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El sabor de la Navidad: 
del turrón de tomate 
al de sugus

Marina García ja exerceix de Fallera 
Major Infantil de València PÀG.8

BÉTERA

La Pujada al Garbí serà puntuable 
per a la Copa d’Espanya PÀG. 31

INFOESPORTS

Los actos contra la violencia de 
género recorrerán los municipios

25N

“Ni Vox, ni Guanyem están 
en mi equipo de gobierno”

Hablamos con Eva Tejedor, pri-
mera alcaldesa de San Antonio 
de Benagéber bajo las siglas in-
dependientes de UCIN. PÁG. 7

Los artesanos buscan sorprender a 
los miles de visitantes de la feria de 
Casinos del 24 al 26 de noviembre  
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Entrevista a Miguel 
Navarré, alcalde de 

Casinos

Los maestros turroneros 
nos descubren sus 

nuevas elaboraciones

InfoTúria celebra la 
primera jornada de los 

dulces artesanos
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Operació 
Princesa 
L’última vegada que ens vam 

vore era dissabte. Havíem que-
dat per sopar un bon grapat dels 
alumnes que uns anys abans 
n’érem part del màster d’àu-
dio-visuals realitzat a Madrid. Le-
tízia també hi va anar amb la seua 
parella, aquell professor i escrip-
tor amb qui es va casar en una ce-
rimònia celebrada a Extremadura 
i que, uns anys més tard, es va fer 
famós arran del prometatge de 
Letízia, quan ja eren divorciats, 
amb l’aleshores Príncep Felip. El 
que va ser el seu primer marit va 
publicar, també, un llibre on, de 
forma sibil·lina, en parlava sobre 
el seu matrimoni amb Letízia i de 
com li havia canviat la vida. De 
l’anonimat a la fama en un tres 
i no res. Del casament celebrat a 
Extremadura me’n recorde per-

què molts dels companys que hi 
van anar, jo no hi estava convidat, 
me’n van parlar, fi l per randa, so-
bre tot allò que hi va ocórrer. En 
el seu moment, ens va estranyar 
perquè era l’única del grup a ca-
sar-se amb un home molt més 
gran que ella quan cap de nosal-
tres no havíem arribat encara a 
la trentena. Durant el sopar, em 
va tocar asseure al costat del seu 
marit. No el coneixia de res. Era 
la primera volta que el veia. Em 
va semblar molt normal. Ens vam 
passar tota la vetllada parlant so-
bre tot allò que poden parlar els 
joves una nit de dissabte. De tant 
en tant, el marit esmentava cites i 
paràgrafs literaris, és a dir, coses 
relacionades amb la seua profes-
sió. Ens xocava una miqueta, però 
fi ns a un cert punt era normal, si 
tenim en compte que la literatura 
era la seua tasca diària al centre 
educatiu on treballava.  

Uns anys més tard, encara ens 
vam quedar molt més copsats 

amb l’anunci del prometatge de 
Letízia amb qui en aquell mo-
ment era príncep i hereu de la 
monarquia. També va ser, casual-
ment, un dissabte de vesprada. 
Tenia la televisió connectada de 
fons i, en un moment determinat, 
vaig vore la seua imatge. No ens 
ho podíem creure. Vaig haver de 
cridar a un amic comú perquè 
m’ho confi rmara. N’estava igual 
de sorprès. Tota la gent del màs-
ter amb qui va parlar li van dir el 
mateix: no en sabien res. El secre-
tisme i el silenci era total. El nu-
viatge l’havien portat amb molta 
discreció. Sembla que poca gent 
n’estava assabentada. No volien 
que ningú poguera fi ltrar una no-
tícia d’eixa transcendència a l’opi-
nió pública. De la joia i de tot allò 
que en va succeir, a continuació, 
se n’ha parlat, comentat i escrit a 
dojo, sense descans. Tot amb un 
afany únic: perpetuar la monar-
quia com a instrument de mode-
ració, de concòrdia i de consens 

entre els partits polítics, entre 
els ciutadans i entre l’opinió pú-
blica. L’objectiu és evitar-ne, per 
descomptat, que es puga qües-
tionar la seua presència i la seua 
vigència. Passen els anys, passen 
els mandataris i els protagonistes 
però la monarquia continua per-
vivint. Res no pot desnonar-la ni 
desballestar-la. Només faltaria.  

Allò que va ocórrer fa dos dèca-
des, l’operació per casar l’hereu 
de la corona amb una plebea, es 
repeteix ara: la presentació de 
l’hereva a l’opinió pública, arran 
de la seua majoria d’edat, per fer 
fefaent que està preparada, que 
és garantia d’estabilitat i que serà 
la persona encarregada de donar 
continuïtat al tro en un moment 
en què, casualment o no, hi ha 
en marxa un procés complicat 
per establir un govern a Espanya 
amb el suport de partits esque-
rrans, republicans, nacionalistes i 
independentistes, és a dir, aquells 
que posen en qüestió la preva-

lença de la monarquia com a pal 
de paller de l’Estat. Des de fa set-
manes, eixa Operació Princesa ha 
estat en marxa per evitar que hi 
ha haja un canvi de rumb sense la 
presència de la monarquia a qui 
li atribueixen poders d’estabili-
tat i tranquil·litat. Els actes pú-
blics, les declaracions als mitjans 
de comunicació o el seu pas per 
l’acadèmia militar de Saragossa 
amb un grapat de fotografi es en 
què presenta “casualment” un 
cutis perfecte en són alguns dels 
exemples que estem patint des de 
fa setmanes amb l’ajut inestima-
ble dels partits, dels polítics més 
dretans i dels mitjans més afi ns. 
Malauradament, encara queden 
moltes operacions pendents al 
camí. La darrera de totes, la in-
vestidura del president del go-
vern.

Miquel Ruiz , periodista de la 
Pobla i assessor de comunicació 
premsapvallbona@hotmail.com

Sapos

Nada ni nadie es perfecto. Y 
menos en política. Cuando me 
embarqué en esta aventura hace 
poco más de medio año, sabía que 
nada lo sería y que yo tampoco 
lo soy. Sabía que me tendría que 
tragar más de un sapo y a pesar 
de eso me decidí a dar el sí a Paco 
Gorrea porque confío en él y en 
su proyecto y siempre he pensado 
que hay que comprometerse con 
la sociedad, con nuestros seme-
jantes, con nuestro entorno. Aho-
ra, ya en medio de la brega de la 
gestión municipal, veo que a mí, 
como a todos los que estamos me-
tidos en política al nivel que sea, 
me toca tragarme sapos que ni me 
esperaba. ¡Pero hay que mojarse! 
Así que lo voy a hacer…

Ni que decir tiene que el tema 
estrella de la política nacional a 
día de hoy es un sapo que nadie, 
empezando por Pedro Sánchez, 
quisiera tragarse. Tener que pac-
tar con Puigdemont y tragar con 
varias de sus exigencias, es muy 

difícil, es duro. Sin embargo, cabe 
también preguntarse cuál es la al-
ternativa: permitir un gobierno de 
la derecha con la ultraderecha.

¿Puede España permitirse ese 
lujo? Sinceramente, pienso que 
no. Eso sí sería un horrible sapo 
imposible de tragar, sería una gra-
ve irresponsabilidad permitirlo. 
Por si no hay bastantes ejemplos 
en la historia de a dónde llevan los 
gobiernos de ultraderecha, solo 
hace falta ver cualquier teledia-
rio: la deriva de Israel y Palestina 
desde que Ariel Sharon se dio su 
infame paseo por la explanada de 
las mezquitas hace ya dos décadas 
largas, ha ido de mal en peor... 
Hoy, el gobierno más escorado a 
la derecha en la historia de Israel 
está perpetrando lo que vemos 
todos los días en las noticias: una 
masacre indiscriminada de civiles 
inocentes (la mitad de ellos niños) 
que se nos vende eufemística-
mente como “ejercer el derecho a 
la defensa”. Claro que Israel tiene 
derecho a defenderse, y claro que 
el ataque de Hamás fue un acto 
terrorista totalmente execrable, 
pero cualquier persona normal, 

con un mínimo de sentido común, 
puede ver que eso que está ha-
ciendo el gobierno ultraderechista 
israelí no es defensa y sí vengan-
za. Vamos, un sapo gigantesco 
que las personas de bien de todo 
el mundo no deberíamos tragar-
nos, no deberíamos permitir. A 
veces, demasiadas veces, la lógica 
del poder es totalmente inhuma-
na. Lo explicaré mejor con unos 
versos de mi amigo y compañero 
Carles Subiela en su libro “Faules 
de Guerra”: Aquesta lògica/ que 
té el poder/ resula il·lògica/ per 
qui deu ser/ obedient/ sens rao-
nament.

El poema del que están saca-
dos los versos, por cierto, se titula 
Estupidesa. Retomo aquí el tema 
inicial, porque eso es exactamente 
lo que sería permitir un gobier-
no del PP y Vox: una estupidez. 
Y una irresponsabilidad. Así que, 
por mucho que esos partidos y 
sus voceros tachen a Pedro Sán-
chez de traidor y lindezas pareci-
das, yo afi rmo lo contrario: se lo 
está jugando todo para defender 
a España. Que entrase el PP de 
nuevo a gobernar sería un gran 

retroceso en muchas cosas: dere-
chos sociales y laborales, medio 
ambiente, etc, pero no tendría por 
qué ser una gran catástrofe, ya ha 
ocurrido.  Sin embargo, permitir 
que entrara la ultraderecha en el 
gobierno, existiendo la posibili-
dad, emanada de las urnas, de 
evitarlo, sería muy irresponsable 
por parte de quien ha de liderar 
esa posibilidad. Pedro Sánchez, 
pues, no hace más que ejercer su 
responsabilidad. Y además muy 
bien, es un verdadero milagro po-
lítico conseguir poner de acuerdo 
a los partidos que le apoyan en 
la investidura: desde Bildu hasta 
Coalición Canaria, pasando por 
el PNV, Esquerra o Junts, entre 
otros… El PP haría bien en pre-
guntarse cómo es eso posible. 
Creo que se puede explicar por-
que van de la mano con Vox y los 
demás demócratas saben el gran 
peligro que eso entraña… ¡Así que 
el PP ha de tragarse el sapo con el 
que ha decidido juntarse!

Hablando de demócratas y de 
democracia, el domingo 12 hubo 
mucha gente manifestándose 
contra esa inminente investidu-

ra de Sánchez, para ellos el gran 
sapo que no quieren tragarse. 
Aunque bastantes de esas perso-
nas no eran demócratas, seguro 
que muchas otras sí lo eran. Me 
pregunto si se cuestionarán con 
un mínimo de espíritu crítico 
(que a los demócratas se nos su-
pone) lo que dijo su líder: Feijoo 
afi rmó que Sánchez “entró al go-
bierno de manera deshonrosa y 
saldrá igual”. Niego la mayor. La 
deshonra fue para quien perdió 
la moción de censura en 2018, 
no para quien la ganó. Pasó algo 
parecido a lo de ahora: muchos 
demócratas se pusieron de acuer-
do para ejercer uno de los meca-
nismos democráticos en el parla-
mento y sacar del gobierno a un 
partido corrupto. Ahora, también 
muchos demócratas se ponen de 
acuerdo para evitar un gobierno 
de ultraderecha. 

Les guste o no, digan lo que di-
gan, ¡es democracia pura y dura!  
Ladran, luego cabalgamos... 

Nico Marco, Regidor d’Esport i 
Salut de Llíria

Jaque al 
comercio local 
del Camp de 
Túria
Desde la Unió Gremial, patro-

nal autonómica del comercio tra-
dicional con una fuerte presencia 
en el Camp de Túria, queremos 
manifestar nuestro malestar y 
descontento ante la publicación 
del proyecto de presupuestos de 
la Generalitat, en el cual, dentro 
de las líneas de apoyo a las Fe-
deraciones de Comercio, hemos 
visto recortada la línea presu-
puestaria en un 40%, en lo que a 
nuestro entender resulta un agra-
vio comparativo y desatiende los 
criterios de representatividad del 
comercio local de la Comunidad 
Valenciana.

En un momento crucial para la 
recuperación económica, resulta 
inconcebible que se reduzcan los 

recursos destinados a apoyar uno 
de los sectores más importantes 
y vitales para la sociedad: el co-
mercio local. 

El tejido comercial de los pue-
blos y ciudades de nuestra Co-
munidad juega un papel esencial 
en la vertebración del territorio y 
en la generación de empleo, por 
lo que resulta imprescindible 
fortalecer el tejido asociativo y 
la representación de este tejido 
para garantizar la dinamización 
y prosperidad del comercio local, 
algo que debe ser una prioridad 
para las administraciones.

Durante la pandemia, el co-
mercio tradicional demostró su 
resistencia y compromiso con la 
ciudadanía, ofreciendo sus servi-
cios de manera ininterrumpida y 
adaptándose rápidamente a las 
circunstancias cambiantes. Mu-
chos negocios locales se convir-
tieron en auténticos héroes de la 
crisis sanitaria, proporcionando 
los productos y servicios necesa-
rios para el bienestar de las per-
sonas, manteniendo empleos y 

contribuyendo al desarrollo eco-
nómico del territorio.

Es importante destacar que el 
comercio local representa un im-
portante porcentaje del empleo 
más aun en el Camp de Turia, 
proporcionando trabajos direc-
tos e indirectos a miles de perso-
nas en nuestra comarca. Su con-
tribución a la creación de empleo 
y la generación de riqueza no 
puede ser subestimada ni pasada 
por alto. Por tanto, cualquier re-
corte presupuestario en este ám-
bito afectará negativamente a la 
economía local y al bienestar de 
las personas.

Precisamente por esto, no en-
tendemos que después de su 
admirable labor durante la pan-
demia, desde la Conselleria de 
Innovación, Industria, Comercio 
y Turismo, reduzca el 40% de las 
ayudas a la patronal que más ha 
favorecido la promoción, desa-
rrollo y defensa del comercio lo-
cal, una patronal que reúne a 12 
asociaciones de comerciantes y 
profesionales, que representan a 

más de 700 comercios, de los 16 
municipios del Camp de Túria, se 
encuentre ahora con una dismi-
nución en las ayudas destinadas 
al fortalecimiento de este tejido 
asociativo. 

Estos recortes, repercutirán di-
rectamente en la capacidad de las 
asociaciones de comarca a la hora 
de desarrollar acciones de dina-
mización comercial, campañas y 
promoción del asociacionismo, 
que son los objetivos a los que la 
Unió Gremial destina estos pre-
supuestos. Una entidad formada 
íntegramente por comerciantes, 
que aportan su trabajo y su expe-
riencia de manera desinteresada 
y altruista y un pequeño equipo 
técnico que trabaja para coordi-
nar y llevar a cabo estas acciones, 
sin que se destinen recursos a 
cubrir sueldos de una fi gura de 
secretario general, cargos de di-
rección o gerencia.

Estas entidades representan 
una gran parte del comercio de 
la Comunitat, y su papel es fun-
damental para impulsar el creci-

miento económico local.
Como patronal del comercio 

local de la Comunidad Valen-
ciana queremos hacer un llama-
miento a la Generalitat para que 
reevalúen esta decisión y recon-
sideren la importancia del apoyo 
fi nanciero a las asociaciones de 
pequeño comercio. Instamos a la 
inversión en políticas y medidas 
que fomenten el fortalecimiento 
y crecimiento de este sector es-
tratégico, propiciando un entor-
no favorable para su desarrollo 
sostenible y competitivo.

Cuando compramos en nues-
tros pueblos, nuestros barrios 
y nuestros mercados, estamos 
contribuyendo directamente a su 
sostenibilidad y desarrollo. Apos-
temos por una economía local, 
responsable y solidaria, y recor-
demos siempre la importancia de 
cuidar y preservar nuestro tejido 
comercial.

J uan Motilla, presidente de 
Unió Gremial
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Cada vegada que compres,
tries el món que vols.

Celebració 
del D ia del Comerç  
Local a Llíria

La Federació del Comerç i 
l’Ajuntament de Llíria han ce-
lebrat el Dia del Comerç Local 
2023 amb una jornada plena 
d’activitats per a menuts i ma-
jors a la plaça de Partidors. Com 
cada any, es va celebrar aquest 
dia amb jocs infantils, berenar i 
actuacions de música en directe, 
accions que pretenen fer valdre 
el comerç de la localitat.

La Federació del Comerç de 
Llíria ha entregat els premis de 
la tercera edició de la campan-
ya gastronòmica “l’esmorzaret 
llirià‘. La vicepresidenta de la 
Federació, Rosalía Casse, i l’al-
calde de Llíria, Joanma Miguel,  
han donat el guardó al guanya-
dor de l’edició 2023, Les Termes 
Gastrobar que ha recollit el seu 
propietari, Ricardo Martínez.

El seu entrepà elaborat amb 
fi gatell de la carnisseria a 
Mari Carmen, albergínia blan-
ca ecològica collida a Llíria, oli 
d’oliva i salsa de pistatxo ha si-
gut el millor valorat pel jurat 

d’aquest any.
A més, enguany, l’organització 

de l’esdeveniment ha decidit, 
com a novetat, entregar dues 
distincions més. El restau-
rant La Taula de Llíria, 
guanyador de la segonda 
edició, ha sigut recone-
gut amb el segon premi i 
APTC Bar amb el tercer.

En el mateix acte, la 
Federació del Comerç de 
Llíria ha sortejat regals 
entre tota la clientela que 
ha visitat els locals partici-
pants i ha degustat els seus 
entrepans especials elaborats 

amb productes tradicionals, ar-
tesans, ecològics i adquirits en 
els comerços d’alimentació del 

municipi. Un total de huit es-
tabliments hostalers de la 

localitat han participar en 
aquesta campanya que es 
va desenvolupar de l’1 de 
juliol al 30 de setembre.

L’objectiu d’aquesta 
iniciativa que promou 
la cultura valenciana de 

l’esmorzar, és potenciar i 
promocionar el comerç tra-

dicional i el sector hostaler de 
la localitat.

Al llarg d’aquest període, s’han 

servit més de 8.500 esmorzars 
que han generat més de 67.000 
euros de despesa en els locals 
participants en el concurs, a més 
de l’impacte econòmic indirecte 
en els establiments comercials 
d’alimentació que proveïen els 
productes.

La campanya ‘l’esmorzaret 
llirià 2023’ ha comptat també 
amb el suport de l’Ajuntament 
de Llíria i de la Unió Gremial, i 
el patrocini de l’empresa Provea, 
Caixa Popular, Choví, i el periò-
dic comarcal InfoTúria, Casalla 
El Faro de Cullera i Bodegas Co-
viñas.

Les Termes Gastrobar elabora el millor esmorz aret llirià
La F ederació del C omerç de Llíria premia també  els entrepans del restaurant La T aula de Llíria i de l’A PT C  B ar
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LLÍRIA
REDACCIÓ | La Unitat d’Igual-
tat d’Ajuntament de Llíria ha 
presentat un estudi, elaborat 
per l’empresa Accesscity, sobre 
la seguretat amb perspectiva de 
gènere. Es tracta d’un diagnòstic 
sobre l’urbanisme de la ciutat i 
com s’adequa a les dones. 

La regidora d’Igualtat, Reme 
Tordera, assenyala que este pro-
jecte, emmarcat en les accions 
del Pla Municipal d’Igualtat, 
“ens permetrà establir un full de 
ruta amb les actuacions que hem 
de dur a terme perquè les dones 
puguen sentir-se més segures als 
espais públics”. 

L’estudi ha detectat que la 
confi guració d’alguns carrers, 
especialment al barri antic, es-
trets, amb racons i falta de més 
il luminació poden generar una 
sensació d’inseguretat.  més, 
indica que altres condicionants 
són l’alta mitjana d’edat en al-
guns barris o la manca d’espais 
d’ús divers i de comerços de 
proximitat a la zona. 

Amb estes premisses, l’Ajun-
tament de Llíria pretén plani-
fi car diferents actuacions ur-
banístiques per a millorar el 
manteniment, l’accessibilitat i la 
il luminació en estes vies. 

Altres objectius que es plan-
tegen són la creació d’equipa-
ments i espais d’ús divers, fo-
mentar l’associacionisme amb la 
participació de dones i organit-
zar periòdicament activitats i al-
tres trobades intergeneracionals 
en estes zones. 

Actes 25N
La Regidoria d’Igualtat de Llíria 
ha organitzat diverses activitats 
per a commemorar, un any més, 
el Dia Internacional per l’Eli-
minació de la iol ncia contra 
les Dones, el 25 de novembre. 
L’acte central se celebrarà el dia 
24, a les 11.00 hores, amb la cin-
quena edició de la ar a l ria, 
lliure de violència masclista’. 
Tornarà a reunir una important 
representació dels centres edu-
catius, associacions de dones i 

societat civil de la localitat, en 
un recorregut reivindicatiu que 
fi nalitzar  a la pla a ajor amb 
la lectura d’un manifest. 

El 23 de novembre, es realit-
zarà l’entrega de premis i pro-
jecció dels treballs participants 
del  oncurs de urts os 
minuts d’igualtat’. L’objectiu 

d’este certamen és sensibilitzar 
a la ciutadania sobre la violència 
masclista i promoure la creativi-
tat artística. Enguany tenia com 
a eix temàtic el nou model de 
masculinitat en favor de la igual-
tat. L’acte tindrà lloc a les 18.30 
hores a l’Espai Jove.

Finalment, la Unitat d’Igualtat 

de l ria posar  a la disposició 
de la ciutadania un autobús gra-
tu t per a assistir manifestació 
del  de novembre de al ncia, 
amb motiu del Dia Internacional 
per a l’ liminació de la iol ncia 
contra les Dones. Els interessats 
poden apuntar-se fi ns al  de 
novembre. 

U n estudi aborda la seguretat a Llíria des d’una perspectiva de gènere
La Unitat d’I gualtat de l’A j untament de Llíria presenta este diagnò stic q ue preté n establir un f ull de ruta per a 
aplicar accions q ue f acen sentir- se mé s segures a les dones als espais pú blics de la capital del C amp de T ú ria

Llíria renova el parc de comptadors 
de l’aigua amb més de 80 0  nous a l’any

a egidoria del icle de l’ i-
gua de l’Ajuntament de Llíria, 
en coordinació amb la conces-
sionària del servei Aqualia, en 
el marc de la millora contínua 
del Servei Municipal d’Aigües 
de Llíria, està duent a terme una 
campanya permanent de canvi 
de comptadors que comptabilit-
zen l’aigua subministrada, que 
ja han arribat a la fi  de la seua 
vida útil.

Segons la regidora del icle 
de l’Aigua del consistori edetà, 

ari ruz arc a, la renovació 
de comptadors prevé errors de 
metratge dels aparells que po-
gueren perjudicar econòmica-
ment l’usuari. A més, permet 
disposar d’uns dispositius preci-
sos i assegurances que faciliten 
el control real del rendiment 
de les xarxes urbanes d’aigua, 
de manera que en cas que fora 
necessari, es puguen promoure 
hàbits d’ús sostenibles.

’objectiu d’aquesta actuació 
és garantir el rendiment òptim 
dels comptadors per a evitar així 
la pèrdua incontrolada de l’ai-
gua i millorar el rendiment de la 
xarxa de proveïment. 

El responsable de l’empresa 
qualia a l ria, icente respo, 

ha e plicat que “per efi ci ncia en 
la gestió, estem renovant el parc 
de comptadors a un ritme d’uns 
800 comptadors per any, sense 

cap cost per als ciutadans”.
En la majoria dels casos, 

aquests treballs es realitzen sen-
se interferir en el subministra-
ment d’aigua, de manera que el 
ciutadà gaudeix d’unes instal·la-
cions en perfecte estat de fun-
cionament, sense que s’adone 
del canvi. 

Els canvis de comptador es 
duen a terme habitualment en 
horari de matí, i els realitza per-
sonal autoritzat de l’empresa. 

ots passen el procés de verifi ca-
ció que certifi ca que complei en 
amb la legislació vigent per a ga-
rantir la qualitat i precisió de la 
mesura i limitar els errors, pèr-
dua de càrrega, etc.

Comptadors digitals
’empresa de gestió de l’aigua, 

Aqualia, està procedint a la ins-
tal lació de comptadors digitals 
de lectura remota en grans con-
sumidors, un sistema efi ca  i 
sostenible.

Amb aquest nou sistema no és 
necessari ser present en la pro-
pietat o empresa quan es realitza 
la lectura del comptador, comp-
tant amb una facturació més 
fi able en temps real. questa 
precisió és deguda en ser capa  
de detectar fugides, optimitzant 
el consum i abaratint així el cost 
mensual del subministrament 
d’aigua.

LLÍRIA
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Proclamación de las Falleras Mayores de Túria y Olmos Nieva

El Ayuntamiento inicia el lavado 
de cara del retén de la Policía Local
El consistorio eliminará  las humedades en paredes y  techos,  
pintará  la f achada y  renovará  el mobiliario de las dependencias 
S AN  AN T O N IO  D E  B E N AG E B E R
REDACCIÓ | El Ayuntamiento 
de San Antonio de Benagéber ha 
iniciado los trabajos de repara-
ción y mantenimiento del retén 
de la Policía Local. Las humeda-
des son visibles en las paredes y 
en el techo de las dependencias 
municipales. Un deterioro de las 
instalaciones donde desarrollan 
su trabajo a diario los agentes de 
la Policía Local que los actuales 
responsables municipales acha-
can al “abandono que han sufri-
do las instalaciones por parte del 
anterior gobierno local”.

La actuación programada en 
las dependencias policiales por 
parte del Ayuntamiento contem-
pla la reparación y la elimina-
ción de las humedades tanto de 
las paredes como del techo de 
las instalaciones. El lavado de 
cara del retén también incluye el 
exterior con el repintado de las 
fachadas.

A estas obras se sumará la re-
novación de mobiliario con el 
objetivo de mejorar las depen-
dencias policiales desde donde 

se presta atención a vecinos en 
materia de seguridad se realizan 
diferentes trámites y labores de 
vigilancia y seguridad, explican 
fuentes municipales.

El popular Pedro Pérez, con-
cejal del área de Policía Local, ha 
defendido que “ante el abando-

no de algunas instalaciones pú-
blicas por parte de los anteriores 
ejecutivos, el actual equipo de 
gobierno va seguir trabajando 
para que todos los empleados 
públicos se encuentren unas 
condiciones óptimas y seguras 
de trabajo”.

Las Falla Olmos Nieva celebró el pasado 11 de noviembre el acto de proclamación de sus Falleras Ma-
yores, Andrea Plaza y Adriana Claver, y del Presidente Infantil, Alejandro Puchau. La Falla Túria-Plaça 
de l’Ajuntament también ha proclamado a María Dolores Díaz como Fallera Mayor y a Nela Bono como 
Fallera Mayor Infantil, mientras que Héctor Paniagua será el presidente de la comisión infantil.

Estado del reté n  de la P olicí a L ocal.

Tres desempleados menores de 30  añ os se suman 
como administrativos a la plantilla municipal

Tres jóvenes desempleados 
de San Antonio de Benagéber 
se han incorporado a la plantilla 
municipal a través de contratos 
temporales de trabajo fi nancia-
dos por Labora. El programa 
EMPUJU ha permitido al Ayun-
tamiento contratar a tres meno-
res de 30 años  que ocuparan los 
puestos de administrativos.

Labora ha sido el encargado 
del proceso de selección de los 

candidatos, asegurando que 
cumplen todos los requisitos so-
licitados por el Ayuntamiento de 
San Antonio de Benagéber. 

La alcaldesa Eva Tejedor, que 
ha recibido junto al concejal de 
Personal, Luis Trejo, a los tres 
nuevos trabajadores municipa-
les, ha valorado que estos pro-
gramas de empleo “son muy 
importantes para el desarro-
llo profesional de los jóvenes        

desempleados de nuestro mu-
nicipio porque les ayuda a ob-
tener experiencia profesional y 
les facilita la entrada al mundo 
laboral”. Por eso, ha añadido,  
“vamos a seguir trabajando para 
que todos los programas de em-
pleo que ayuden a la inserción 
laboral de personas desemplea-
das o que esperan su primer tra-
bajo puedan llevarse a cabo en 
San Antonio de Benagéber”.



“Aquí el único 
pacto que h ay es 
el PP y U CIN” 

Eva Tejedor ( U CIN) , alcaldesa de San Antonio de Benagéber

S AN  AN T O N IO  D E  B E N AG É B E R
P AT RICIA G U Z M Á N | Eva 
Tejedor se ha convertido en la 
primera alcaldesa de San An-
tonio de Benagéber en sus po-
cos más de 25 años de historia, 
bajo unas siglas inéditas hasta 
el 28M y con el apoyo de Vox, 
GuanyemSAB y dos de los tres 
concejales del PP. 
¿ Có mo está n  sien do estos 
primeros meses como alcal-
desa despu é s de la sorpresa 
postelectoral?
Cada día más feliz. Estoy muy 
contenta. La gente lo nota, me 
dicen que me sienta bien. Lo es-
toy disfrutando. Es mi pueblo, es 
mi gente. Lo estoy viviendo mu-
chísimo. Con mucha ilusión.
Esta es tu  segu n da etapa en  
el Ay u n tamien to.  L a prime-
ra f u e en  el gob iern o como 
con cej ala de AIS AB ,  ¿ q u é  te 
llev ó  a ser can didata a la al-
caldí a?
Nunca me lo había planteado. 
Las pasadas Navidades los veci-
nos me pedían que hiciera algo 
porque querían un cambio. Me 
decían que debería estar ahí. En 
ese momento yo dije que no y 
mira donde estoy ahora.
En  ese camin o h u b o u n  
tiempo en  el q u e te acercas-
te a otros partidos.  F u iste 
in clu so en  la lista del P P .
Yo nunca he llamado a nadie. La 
primera semana de dejar el acta 
me llamaron de Contigo para 
montar aquí el partido y dije que 
no. Entré en el PP por amistad 
con la gente que iba en las listas.
Fue Reme Mazzolari la que vino 

a buscarme. Es verdad que me 
han llamado de todos los parti-
dos pero quitado de cuando lle-
gué a UCIN, que fue por petición 
de los vecinos, no fue por inicia-
tiva propia.
U n as siglas como U CIN 
( U n ió n  de Ciu dadan os In -
depen dien tes)  sin  n in gu n a 
implan tació n  en  la comarca 
en  su s primeras eleccion es 
mu n icipales h a con segu ido 
dos de dos alcaldí as:  S an  
An ton io y  L origu illa.  ¿ Cu á l 
es el secreto del é x ito?
Fue una cosa más de Montse 
Cervera -nueva alcaldesa de Lo-
riguilla y exportavoz del PP-. Le 
dije que los vecinos me pedían 
que montara un partido inde-
pendiente y ella tras salir del PP 
estaba en ese proceso también. 
Miró en redes un partido que 
pinta bien, implantado a nivel 
nacional, pero en el que cada 
municipio es independiente. Vi-
nieron a entrevistarnos a las dos, 
nos gustó la idea, lo consensua-
mos y tiramos para adelante. Es 
una opción independiente pero 
tenemos todo un ejército de gen-
te detrás: asesores, abogados, no 
estamos solas. Tenemos un  res-
paldo, pero a la vez la indepen-
dencia que es lo que buscamos 
nosotras. l fi nal la gente está un 
poco cansada de las marcas de 
toda la vida.
En  S an  An ton io de B en agé -
b er el P S O E h a desapare-
cido despu é s de estar en  el 
gob iern o con  AIS AB .
La mayoría de mis votantes, a lo 
mejor un 70% son votantes de 

derechas, pero me consta que 
tengo muchos de izquierdas. Se-
guimos siendo pueblo y aquí se 
vota a la persona. Me siento muy 
querida por mis vecinos.
Recon ociste ser la primera 
sorpren dida con  tu  ascen so 
a la alcaldí a.
Yo dije que era la única opción 
como independiente porque en-
tiendo que el PP, Vox y Compro-
mís tienen sus líneas rojas y no 
se pueden apoyar entre ellos en-
tonces la única opción era yo. No 
es que yo quisiera ser alcaldesa, 
que sí, pero es que era la única 
opción viable.
P u edes aclarar a todo el 
mu n do q u ié n  f orma parte 
del eq u ipo de G ob iern o.
Aquí gobernamos PP y UCIN. 
Que quede claro a todo el mun-
do que aquí el único pacto que 
hay es el PP y UCIN. Por tanto 
ni está Guanyem ni está Vox en 
el equipo de gobierno. El equi-
po de Gobierno somos tres: Luis 
Trejo, Pedro Pérez y yo. Es in-
viable entre tres personas llevar 
un ayuntamiento. Entonces les 
ofrecí concejalías al resto de par-
tidos. Guanyem no quiso y Vox 
dijo que sí. Hace ocho años, el 
exalcalde decía que lo ideal era 
que todos tengan concejalías y 
me acordaba de eso. Yo le decía 
a Guanyem que es la primera vez 
que podían coger áreas porque 
son muy trabajadores y están 
muy preparados. 
Despu é s de q u e M az ó n  di-
j era q u e en  S an  An ton io go-
b iern an  “ Compromí s,  V ox  
y  dos trá n sf u gas del P P  con  

u n  alcalde in depen dien te”   
y  el partido ab riera ex pe-
dien te de ex pu lsió n  a tu s 
dos socios,  ¿ temes q u e esto 
af ecte a ese eq u ipo de go-
b iern o de tres?
En nada. Gracias a Dios todos 
tenemos nuestros trabajos fue-
ra. Ellos antes se irían con el acta  
al grupo de no adscritos y segui-
rían trabajando. El PP de estar 
gobernando 28 años en mayoría 
se quedó sin representantes en 
el Ayuntamiento. Sería una pena 
por el PP a nivel provincial por-
que ellos van a seguir trabajando 
igual. Hay muy buen rollo entre 
todos. Hay mucho cariño, mu-
cho respeto entre los siete.
En  el pacto de todos con tra 
S an taf osta alegaron  q u e h a-
b í a sido “ mu y  malo” ,  ¿ pu e-
de con cretar algo má s esa 
acu sació n ?
Pues simplemente el trato que 
ha recibido la gente. Todos, tra-
bajadores y vecinos. A mí me 
llegan todos los días vecinos a 
los que ha faltado al respeto, 
ha bloqueado, amenazado. Dice 
mucho que siendo la lista más 
votada no haya tenido ni un solo 
apoyo porque también es inde-
pendiente y podía haberle apo-
yado igual Guanyem que Vox. 
An tes del plen o de in v esti-
dura AISAB tenía fi rmado 
u n  pacto con  el P P .
Sí, pero hace ocho años también 
lo tenía con el PP y los vendió. 
Yo en ese momento que estaba 
en AISAB ni lo sabía. Y luego los 
engañó a todos y el tiempo ha 
dado la vuelta a todos. 
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An tes del plen o de organ iz a-
ción fi rmaste con Guanyem 
u n  ‘ acu erdo de progreso’  
con  och o pu n tos para llev ar 
a cab o en  los 1 0 0  primeros 
dí as.  ¿ S e h an  cu mplido?
Está todo resuelto o en camino. 
Por ejemplo los toldos de los co-
les, el ROM lo están preparando 
ellos, las asociaciones ya cobran 
después de dos y tres años y es-
tarán todas al corriente.
L a oposició n  criticó  q u e tu  
primera medida f u era su -
b irte el su eldo.  ¿ Cob ras má s 
q u e su  an tecesor?
Yo no he subido el sueldo. El 
sueldo que cogí es el que se puso 
Santafosta hace ocho años. Es 
cierto que se ha ido subiendo 
con el IRPF. La única diferencia 
es que ellos eran 7 concejales en 
el gobierno y no podían tener 
todos la dedicación exclusiva 
por lo que se pusieron un 75%-
80%s. Ahora hemos pasado de 
siete personas a dos con sueldo, 
la concejala de Vox y yo. A la 
oposición, el exalcalde le bajó a 
50 euros los plenos ordinarios 
y los extraordinarios no se co-
braban. He vuelto a poner que 
cobren 250 euros porque es un 
trabajo que hacen y tiene que es-
tar remunerado. 
¿ Con  q u é  te h as en con trado 
despu é s de och o añ os de go-
b iern o de AIS AB ?
En los cajones había 400.000 
euros en facturas sin partida 
presupuestaria, todas las asocia-
ciones con los convenios caduca-
dos, la mayoría de los contratos 
con las empresas de recauda-
ción, limpieza con prórrogas.. 
Los presupuestos estaban ya en 
junio un 80% gastados.  
¿ Q u é  preten de h acer du -
ran te esta n u ev a legislatu -
ra?  ¿ Cu á les son  su s priori-
dades?  
Lo primero, aprobar los presu-
puestos lo antes posible, sacar a 
licitación los contratos, renovar 
los convenios con las asociacio-
nes, aumentar la plantilla de la 
Policía Local porque ahora mis-
mo hay 14 agentes para 10.000 
habitantes. Subsanar muchas 
herencias. No soy partidaria de 
gastar 7 millones en la Casa de la 
Cultural, pero pararlo y volverlo 
a sacar a licitación con los costes 
actuales no ganaríamos mucho.
¿ Con  la ob ra de la tu b erí a 
de la EM S H I y a está  solu -
cionado defi nitivamente el 
prob lema de la can tidad y  la 
calidad del agu a?

stá solucionado por fi n. e esta 
forma ya te aseguras la calidad 
y la cantidad de agua. Creo que 
nos va a afectar negativamen-
te en el recibo, vamos a tener 
que pagar más pero bueno si al 
fi nal tenemos servicio y llegan 
los meses de verano y no nos 
quedamos sin agua es muy im-
portante. Además se ha pagado 
al Plantío que nos suministraba 
agua, los 400.000 euros que es-
taban pendientes.
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Marina García ja exerceix de Fallera 
Major Infantil de València a Bétera
La veï na de B é tera d’1 1  any s estudia sisé  de Primà ria en el 
col- legi pú blic Lloma del M as i es socorrista del club SO S B é tera

El Turia Music Festival torna el 4 de maig de 20 24 a Llíria
Els amants de la música electrònica i del remember tenen una nova cita a Llíria el pròxim any. L’alcalde 
de Llíria, Joanma Miguel, i el promotor de l’esdeveniment, Guillermo González, han presentat la segona 
edició del Turia Music Festival que se celebrarà el 4 de maig de 2024. Les entrades  es posaran a la venda 
aquest mes i el programa comptarà amb un grup mític de música dance dels noranta anys.

M arin a G arcí a j u n t a la seu a f amilia.

B É T E RA
REDACCIÓ | El món faller de 
Bétera està d’enhorabona. Ma-
rina García Arribas, d’11 anys, 
han sigut triada Fallera Major de 
València de 2024 pel jurat d’en-
tre totes les candidates Aquesta 
xiqueta és veïna de Bétera, estu-
dia sisé de Primària en el col·le-
gi públic Lloma del Mas i a més 
es socorrista del club local  de  
socorrisme SOS Bétera amb el 
qual participa en competicions 
autonòmiques i nacionals.

Marina va respondre a la crida 
de l’alcaldessa de València, Ma-
ría José Català, plorant i enmig 
d’una gran algaravia dins del ca-
sal de la seua falla, la de Manuel 
de Falla-Tamarindos del sector 
de Campanar, de la qual és falle-
ra des que va nàixer.

A penes uns dies després de la 
seua elecció, Marina ja ha tingut 
oportunitat d’exercir com a Fa-
llera Major de València al seu 
poble A penes uns dies després 
de la seua elecció, Marina ja ha 
tingut oportunitat d’exercir com 

a Fallera Major de València a Bé-
tera. 

Va ser a l’auditori de la Casa 
de la Cultura de Bétera en en 
l’acte de presentació de Candela 
Magraner Roselló, Fallera Ma-
yor Infantil y Nerea Ruiz Álva-
rez, Fallera Mayor de Bétera.

Al mateix acte, els represen-
tants de les comissions falleres 
han donat a conéixer pública-

ment els esbossos que donaran 
vida als monuments que es plan-
taran als carrers al mes de març.

Al costat d’Estela Arlandis, 
Fallera Major de València 2024, 
Marina ha tingut l’ocasió de rea-
litzar les visites de rigor a la Ge-
neralitat i a la Diputació on han 
sigut rebudes pels presidents de 
totes dues institucions i han sig-
nat en el llibre d’honor.

La Guàrdia Civil ha detingut a 
un home de 58 anys per quatre 
delictes de robatori amb força i 
dues més en grau de temptativa 
comesos en Riba-roja i Vilamar-
xant. 

La investigació va donar inici 
enmaig, amb una denúncia en 
la qual s’informava d’un robato-
ri a l’interior d’un habitatge en 
Riba-roja. Posteriorment es van 
rebre altres denúncies pels ma-
teixos fets amb un idèntic mo-
dus operandi.

En un dels casos, el lladre va 

ser sorprés per un videoporter i 
va ser el propietari de l’immoble 
qui va aconseguir espantar-lo a 
través del sistema de megafonia 
que tenia instal·lat en el domicili.

La Guàrdia Civil va detindre 
amb la col·laboració de la Policia 
Local de Riba-roja i Vilamarxant 
a l’autor d’estos sis delictes de 
robatori i ho van posar a dispo-
sició judicial. 

Les diligències han sigut en-
tregades en el Jutjat de Primera 
Instància i Instrucció Número 6 
de Llíria.

D etingut per sis robatoris en h abitatges 
de Riba- roja de Túria i Vilamarxant

C AM P  D E  T Ú RIA
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Los centro deportivos estrenan 
aparcabicis inteligentes gratuitos 
La mitad de las 32 nuevas plaz as situadas  en el centro deportivo 
M andor y  en el polideportivo disponen de candado incorporado 
L’ E LIAN A
REDACCIÓ | El Ayuntamien-
to de l’Eliana ha instalado dos 
nuevas marquesinas para apar-
camiento inteligente y seguro de 
bicicletas gratuitos, ubicadas en 
lugares estratégicos para favore-
cer desplazamientos respetuo-
sos con el medio ambiente.

En total son 32 nuevas plazas, 
la mitad de ellas con candado 
incorporado y el resto con apar-
cabicis tradicionales, situadas 
frente al polideportivo munici-
pal de l’Eliana y del Centro De-
portivo Mandor. 

l proyecto, cofi nanciado por 
la Diputació de València me-
diante una subvención para ac-
tuaciones smart cities 2022, ha 
ascendido a 25.000 euros. 

La forma de uso de los nuevos 
aparcabicis es muy sencilla, se-
gún explican fuentes municipa-
les. Los usuarios deberán esca-
near el código QR de la parada y 
desde una aplicación de móvil se 
realiza el registro y se bloquea o 

desbloquea el candado. 
De esta forma el Consistorio 

facilita a los vecinos el estacio-
namiento de bicicletas en apar-
cabicis cubiertos, protegidos y 
seguros.

Según ha apuntado el conce-
jal de Modernización del Ayun-
tamientro de l’Eliana, Jorge 
Pérez Comeche, el objetivo es 
seguir ampliando el número de 
plazas de aparcamiento seguras 
y sensorizadas para promover 
la movilidad en bicicleta por el 

municipio de Camp de Túria. 
“De cara al futuro terminaremos 
de ejecutar el tramo que está 
pendiente del carril bici del ba-
rranco e instalaremos nuevas es-
taciones de aparcabicis seguras, 
cerradas, con puerta de acceso y 
sensorizadas”, ha anunciado el 
responsable municipal del área.

Esta actuación se enmarca en 
el objetivo estratégico número 5 
de la Agenda Urbana Local, que 
busca favorecer la proximidad y 
la movilidad sostenible.

U su aria en  el n u ev o aparcab icis in teligen te.

L’ E LIAN A

El nuevo Consell de les D ones ech a a andar 
con los actos de conmemoración del 25N 

L’Eliana vivió el 18 de octubre 
un día histórico en su avance ha-
cia la participación y la igualdad 
real con la creación del Consell 
de les Dones para hacer visible 
la presencia y diversidad de las 
mujeres y fomentar e incremen-
tar su participación en todos los 
ámbitos. Este nuevo órgano con-
sultivo esta presidido por la con-
cejala Marta Andrés e integrado 
por los grupos municipales, la 
agente de igualdad, asociaciones 
de mujeres y feministas y aque-
llas personas con trayectoria 
acreditada en esta materia que 
lo han solicitado.

Para conmemorar el Día In-
ternacional de la Eliminación de 
la Violencia contra la Mujer, la 
Concejalía de Igualdad en cola-
boración del Consell de les Do-
nes, ha organizado un programa 
bajo el lema ‘L’Eliana unida con-
tra la violencia de género’. 

La programación del 25N 
arrancará el día 20 a las 12:30 
horas con la presentación de la 

campaña para la creación de una 
red de ‘Espacios seguros contra 
las violencias machistas’ y la 
colocación de la pancarta en el 
balcón. El 22, a las 18:30 horas 
el Centro Sociocultural acogerá 
la charla ‘Hablemos de porno-
grafía y prostitución’, a cargo de 
las comunicadoras y activistas 
feministas Towanda Rebels. 

El viernes 24 a las 10:30 ho-
ras el Auditorio albergará el en-
cuentro de centros escolares y al  
mediodía se celebrará la marcha 
cívica hasta el Ayuntamiento, 
donde se realizará la lectura 
pública del manifi esto.  las  
horas Dissonants ofrecerá en el 
Auditorio ‘En veu de totes’. 

El programa se completará 
con la iluminación morada de 
la fachada del Ayuntamiento, 
con talleres de sensibilización y 
prevención en los centros edu-
cativos, la jornada de noviembre 
de Eliescola o la guía de consulta 
con material bibliográfi co de la 
biblioteca municipal.

Las urbaniz aciones de Montealegre y 
Montepilar tendrán nuevas z onas verdes

El pleno municipal del mes de 
octubre ha aprobado una mo-
ción conjunta de todos los gru-
pos políticos -PSPV, PP, Com-
promís y Vox- para la creación 
de zonas verdes en Montealegre 
y Montepilar. Una medida que 
ya está dentro de la Agenda Ur-
bana Local.

En la misma sesión se ha 
aprobado por unanimidad el 
nombramiento del juez de paz, 
Rafael Desco Coll, que continua-
rá desempeñando estas funcio-
nes. “Es un lujo poder tener a 
personas como él al servicio de 
nuestro pueblo”, ha explicado el 
alcalde, Salva Torrent.

El Ayuntamiento presenta el proyecto del 
retén policial y del tatami a la Generalitat

El alcalde de l’Eliana, Salva 
Torrent, se ha reunido con  el 
director general de Administra-
ción Local, José Antonio Redo-
rat, para trasladarle los proyec-
tos del nuevo retén de la Policía 
Local y del tatami en el polide-
portivo para la práctica de artes 
marciales.

El encuentro ha servido para 
explicar que el consistorio pre-
tende transformar el antiguo 
edifi cio de la avenida onavista 
en Les Taules, en el nuevo retén 
de la Policía Local “con más ser-
vicios y mejor accesibilidad para 

la ciudadanía”, ya que el actual 
servicio policial se encuentra 
en el casco antiguo de l’Eliana 
en un edifi cio que, aunque fue 
reformado hace diez años, ne-
cesita cambiar de espacio para 
poder ampliar sus prestaciones.

La reunión también ha servido 
para presentar el nuevo tatami 
para dotar de unas instalaciones 
adecuadas para los vecinos que 
practican artes marciales trans-
formando uno de los frontones 
en un tatami con dos plantas so-
bre una superfi cie de .  me-
tros cuadrados.
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Marines obtiene 30 .0 0 0  euros 
para la gestión forestal sostenible
M ARIN E S
REDACCIÓ | El Ayuntamiento 
de Marines ha recibido una sub-
vención de 30.000 euros desti-
nados a la aplicación de medidas 
de gestión forestal sostenible en 
el marco del Programa de Desa-
rrollo Rural de la Comunitat Va-
lenciana 2014-2020.

La actuación ‘GFS Montes Pa-
trimoniales del Ayuntamiento 
de Marines. Cortas de mejora 

con eliminación de restos’  se 
realizará en parte de la parcela 
139 del polígono 6 de término 
municipal de Marines, concre-
tamente en 14 hectáreas, con 
tratamientos selvícolas consis-
tentes en cortas de mejora con 
eliminación de restos -claras, 
clareos y resalveos-. 

El alcornoque (Quercussuber) 
será prioritario como especie 
principal en los rodales en los 

que esté presente, teniendo 
como último objetivo una masa 
irregular mixta de Pino rodeno 
(Pinuspinaster) con alcornoque, 
según explican fuentes munici-
pales.

La distribución de los fondos 
de la ayuda concedida a Mari-
nes se reparte entre: FEADER 
(53% ); Generalitat Valenciana 
(38,14%); y Administración Ge-
neral del Estado(8,86%).

Talleres, cuentacuentos infantiles y una 
‘ march a violeta’ para conmemorar el 25N

El Ayuntamiento de Marines 
ha preparado una serie de ac-
tos para el 25 de noviembre, Día 
Internacional de la Eliminación 
de la Violencia contra la Mujer. 
El 23 de noviembre hay progra-
mado un taller de manualidades 
a las 17:30 horas en el Centro 
Juvenil dirigido a niños y niñas 
a partir de 8 años que crearán 
 ores moradas para la archa 

Violeta. El viernes 24 los niños 

a partir de 4 años podrán dis-
frutar del cuentacuentos  ‘Niñas 
azules y niños rosas’ a las 17:45 
horas en la Agencia de Lectura 
y a las 17:30 horas comenzará 
en la Plaza del Ayuntamiento 
la Marcha Violeta con paradas 
donde se depositarán las  ores 
en recuerdo de las víctimas. Al 
fi nalizar, los participantes po-
drán dejar un mensaje en el mu-
ral instalado en la misma plaza.

M ARIN E S

La nueva balsa de riego abastecerá a 
cerca de 1.50 0  h ectáreas de cultivos
LLí RIA /  M ARIN E S
REDACCIÓ | El conseller de 
Agricultura, José Luis Aguirre, 
ha inaugurado una balsa de rie-
go con un volumen útil de 51.502 
metros cúbicos que dará servicio 
a un millar de agricultores de la 
Comunidad de Regantes de Llí-
ria y 1.500 hectáreas de cultivos 
del municipio y Marines.

La obra ha consistido en la 
construcción de una balsa se-
mienterrada para la regulación 
y transporte de los caudales de 
agua procedentes de la Toma 
VII del Canal Principal del Cam-
po del Turia para el riego de las 
zonas de riego de Maimona, Ma-
rines II y Caramello (I y II) y se 
han instalado conducciones de 

llenado y estación de fi ltrado.
La obra ha contado con un pre-

supuesto de 2.638.200 euros, a 
los que se suman 681.543 euros 
de una obra adicional debido 
al aumento de la excavación en 
roca, de la superfi cie a asfaltar 
y a cambios en el trazado de las 
conducciones y un aumento de 
la reposición de tuberías
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RIB A- RO J A D E  T Ú RIA

H allan un esqueleto de un niñ o de 7 añ os 
de época visigoda en València La Vella

Un grupo de investigadores 
del Instituto Catalán de Arqueo-
logía Clásica ha sacado a la luz 
un esqueleto de un  niño de unos 
7 años de la época tardo antigua, 
datado alrededor del año 600 d. 
C en el yacimiento de València 
la Vella. Este es el resultado de 
los primeros hallazgos del pa-
sado mes de julio, cuando los 
investigadores del VI Curso de 
Arqueología Cristiana y Visigo-
da de Riba-roja, encontraron el 
contorno de un cráneo mientras 
excavaban una estancia del sec-

tor 1000, anexa en la muralla 
sur del yacimiento. Su conser-
vación es buena y según los ex-
pertos, el cuerpo fue enterrado 
sobre su lado izquierdo, con los 
brazos  e ionados cubriéndose 
el rostro y las piernas  e iona-
das hacia la cadera. Además, sus 
pies y parte de una pierna están 
cortados por la construcción de 
un muro posterior. 

Las primeras valoraciones in-
dican que debió de ser deposi-
tado en una fosa, anterior a una 
reforma de la vivienda.

Exaltación de las Falleras Mayores 20 24, Beatriz  y Marta
El Auditorio Municipal acogió el pasado 11 de noviembre el acto de exaltación de las Falleras Mayores 
de Riba-roja 2024, Beatriz Martín Sanz y Marta Ruiz Sánchez, y de sus respectivas Cortes de Honor, así 
como del Presidente Infantil, Álvaro Vázquez Teresí. El acto contó con la participación del alcalde Ro-
bert Raga y de los representantes de las comisiones falleras de la localidad de Camp de Túria.

La Festa del D ux del 17 al 19  de novembre 
amb ruta gastronò mica i mercat visigot

Riba-roja es prepara per a gau-
dir els dies 17, 18 i 19 de novem-
bre de la Festa del Dux que ret 
homenatge a la cultura visigoda 
i s’inspira en els jaciments de Pla 
de Nadal i València la Vella.

En aquesta setena edició el 
mercat visigot amplia el seu re-
corregut.  Veïns i visitants tin-
dran l’oportunitat d’explorar 
cadascun dels llocs replets de 
productes decoratius, alimenta-
ció, joguets i més, tots elaborats 
artesanalment. A més podran 
conéixer la història i la cultura 
visigoda a través de visites guia-
des al Museu de Pla de Nadal i 
al jaciment de València la Vella.

L’Associació d’Amics del Mu-
seu Militar de València s’enca-
rregarà de reproduir les rondes 

de soldats i les exhibicions de 
combat, mentre que els senyors 
de Pla de Nadal, Tebdemir i la 
seua esposa Teodora, amb els 
seus soldats i artesans, trans-
portaran als assistents a una 
època passada.

En la Ruta Gastronòmica Vi-
sigoda els forns tradicionals i 
restaurants oferiran productes 
típics com ‘El Beso Visigodo’, 
‘Teodoras’ i tapes visigodes i 
el xef Joan Clement delectarà 
al públic amb un showcooking 
de gastronomia visigoda al pati 
del Castell.

Com a novetat, el Conservato-
ri de Dansa oferirà ‘La Dansa de 
Teodora’ i el Ballet José Huertas 
representarà una peça de l’obra 
‘Tebdemir: Dux i Rex’.

Los más de 2.0 0 0  bonos comercio de 
10 0  euros se agotan en cuatro h oras
RIB A- RO J A D E  T Ú RIA
REDACCIÓ | El Ayuntamiento 
de Riba-roja de Túria ha puesto 
en circulación un total de 2.170 
bonos por valor de 100 euros, de 
los cuales 50 euros los aportará 
cada usuario y los 50 euros res-
tantes los asumirá el consistorio. 
Una iniciativa que ha tenido tal 
acogida que ya el primer día de 
ponerse a la venta se agotaron 
en apenas unas horas. 

El pasado 13 de noviembre el 
consistorio habilitó la web para 
la compra del bono comercio 
por parte de los vecinos mayores 
de 18 años empadronados en el 
municipio -uno por persona- y 
en cuatro horas ya se habían ad-
quirido la totalidad, según expli-
caron desde el ayuntamiento. 

os que se hayan benefi ciado 
de esta campaña deberán desti-
nar los 100 euros a una o varias 
compras en los comercios de 
proximidad del municipio que 
están adheridos a la iniciativa. 
Su uso será compatible con cual-

quier tipo de descuento, oferta o 
rebaja disponible en el estable-
cimiento comercial para el pro-
ducto que se desea adquirir.

Del total de bonos emitidos, 
200 se reservaron para su ad-
quisición por parte personas 
mayores de 65 años. Estos po-
drán comprar su bono de forma 
presencial hasta el día 24 de no-
viembre en la Agencia de Desa-
rrollo Local situada en la calle 
Eusebio Benedito, 30 de 9 a 13 

horas. En el caso de no agotar-
se este cupo para las personas 
mayores, se pondrán a la venta a 
partir del 27 de noviembre, has-
ta fi n de e istencias.

La campaña del ‘Bono Comer-
cio Riba-roja’ puesta en marcha 
por el Ayuntamiento cuenta con 
la colaboración de Cámara Va-
lencia, Caixa Popular y Agrupa, 
(Asociación de Comerciantes y 
Profesionales de Riba-roja de 
Túria).

El A y untamiento de Riba- roj a asume la mitad del importe de los 
bonos comercio y  los restantes 5 0 euros los aportará  el usuario

nos de los enefi ciarios del Bono om ra
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LA P O B LA D E  V ALLB O N AAdeu al punt negre de ‘ la Cens’  
El TSJ declara la ruïna legal de la fi nca desallotjada i apuntalada 
de l’Avinguda Colón, 78 i obri el camí per a la seua demolició

Comencen les obres de construcció del 
centre de dia La Rascanya amb 80  places

 Les màquines han entrat ja en 
els terrenys de l’avinguda de la 
Mar Mediterrània de La Rascan-
ya que albergaran el futur centre 
de dia. El personal de l’empre-
sa adjudicatària de les obras de 
construcció del nou centre per 
a persones majors estan realit-
zant les tasques per a preparar 
el terreny perquè en uns mesos 
aquesta nova instal·lació siga 
una realitat.

Aquesta infraestructura,  la re-
dacció del projecte de la qual es 
va adjudicar l’any 2022, dotarà 
el municipi de 80 places i estarà 
sufragada íntegrament per la 
Conselleria d’Igualtat i Políti-
ques Inclusives a través del Pla 

Convivint, amb una inversió de 
més d’1,4 milions d’euros.

’edifi ci es vertebra al voltant 
d’un pati interior en tres grans 
zones: zona de cuina, menjador 
i zona d’activitats ocupacionals, 
zona de descans i rehabilitació i 
zona d’administració i personal.

El centre disposarà d’espais 
verds i a l’aire lliure: el jardí ex-
terior a l’Est, hort, jardí Nord, 
gimnàs exterior, i una gran zona 
d’esplai, els quals fan un total de 
928,49 m² de zona verda exte-
rior. Així mateix, la parcel·la del 
centre de dia està al costat d’una 
zona verda d’ús públic, la qual 
cosa farà que l’entorn siga enca-
ra més agradable i obert.

Exaltació de les Falleres Majors 20 24, María García i Aitana García
La Junta Local Fallera de la Pobla de Vallbona ha celebrat l’acte d’exaltació de les Falleres Majors de 
2024, María García Gramuntell, de la Falla Plaça Sant Jaume, i Aitana García Enguidanos, de la Falla 
Josep Antoni i de les seues Corts d’Honor. En la jornada festiva van participar els representants de les 
comissions falleres de la localitat, l’alcalde Abel Martí i el regidor de Falles i Festes, Jaime Ruix.

LA P O B LA D E  V ALLB O N A
REDACCIÓ |  L’immoble situat 
en el número 78 de l’Avinguda 
Colón a la Pobla de Vallbona ha 
sigut durant anys un punt de 
con  icte urban stic i visual. a 
fi nca, desallotjada i apuntalada 
des de fa anys, ha sigut decla-
rada en ruïna legal pel Tribunal 
Superior de Justícia (TSJ) de la 
Comunitat Valenciana, la qual 
cosa suposa un pas avant per 
a canviar la imatge d’una dels 
principals carrers del poble.

La sala contenciosa adminis-
trativa del TSJ ha reconegut la 
fi nca com a ru na econ mica.  
és que, després dels pertinents 
informes pericials designats pel 
tribunal, l’única possibilitat és la 
demolició de l’immoble “en su-
perar el cost global de les obres 
de reparació de l’edifi ci pree is-
tent el límit normal del deure 
normal de la seua conservació”, 
davant la qual cosa, la rehabili-
tació és inviable.

L’Ajuntament de la Pobla de 
Vallbona iniciarà el procés de 
contractació per la via d’urgèn-
cia per a la demolició de l’edifi ci, 

tal com confi rma l’alcalde bel 
Martí: “aquest és un pas enda-
vant perquè l’Avinguda Colón 
deixe de comptar amb un punt 
negre, tant visualment com en el 
que a seguretat es refereix”.

Amb aquesta sentència, 
l’Ajuntament disposa del camí 
lliure per a la posada en marxa 
d’un nou projecte que dote el 
municipi d’un edifi ci útil, cosa 
que signifi ca, passar p gina per 
a canviar una fi nca apuntalada i 

perillosa, per un immoble segur, 
útil i estètic. 

Martí ha manifestat que “es-
tem treballant ja per a generar 
un projecte il·lusionant que es-
tarà situat en el lloc on ara es 
troba la fi nca, de manera que un 
espai que és font d’inseguretat 
en una de les nostres principals 
vies, passe a ser un atractiu, tant 
en l’aspecte arquitect nic com 
en els serveis que des d’ací es 
presten a la ciutadania”.

F in ca de ‘ la Cen s’  u b icada a l’ Av in gu da Coló n ,  7 8 .

agenda
cultural

La Pobla de 
V allbona

D IS S AB T E  1 8  D E  N O V E M B RE  
1 9  h o r e s .  C o n c e r t  d e  S a n t a  C e c í l i a .  
C a s a  d e  l a  C u l t u r a .  E n t r a d a  g r a t u ï t a .

D IV E N D RE S  2 4  D E  N O V E M B RE
1 9  h o r e s .  P r e s e n t a c i ó  d e  l l i b r o s :  
‘ La  E s p a d a  N e g r a ’  d e  V i r g i n i a  Al b a  
P a g á n  i  ‘ An t o l o g í a  P o é t i c a ’  d e  
Ab e l a r d o  Lu i s  Al b a .  C a s a  G r a n .
2 1 : 3 0  h o r e s .  C a f è  T e a t r e  Ig u a l t a t :  
‘ La s  d e c i s i o n e s  d e  M a r í a ’ .  S o p a r  
a m b  e n t r e p à  d e  c a s a .  C e n t r e  S o c i a l .  

E n t r a d a  g r a t u ï t a .  S i n o p s i :  M a r i a ,  l a  
n o s t r a  p r o t a g o n i s t a ,  h a  d e c i d i t  q u e  
a  p a r t i r  d ’ a v u i  l e s  c o s e s  h a n  d e  
c a n v i a r  i  p e r  a  a i x ò  f a r à  u n a  r e f l e x i ó  
d e  t o t a  l a  s e v a  v i d a  p a s s a d a .

D IU M E N G E  2 6  D E  N O V E M B RE   
1 9  h o r e s .  P r e m i s  C o m t e s s a  M a r i a  
d e  Lu n a .  C e l e b r a c i ó  d e  l a  G a l a  d e  
Ll i u r a m e n t  d e l s  P r e m i s  C o m t e s s a  
M a r i a  d e  Lu n a .  Am b  l a  p a r t i c i p a c i ó  
d e  V a l e n c i a  D a n c i n g  F o r w a r d .   
C a s a  d e  l a  C u l t u r a .

D IS S AB T E  2  D E  D E S E M B RE
1 8  h o r e s .  E x a l t a c i ó  F a l l a  J o s e p  
An t o n i .  Ac t e  d ’ E x a l t a c i ó  d e  l e s  
F a l l e r e s  M a j o r s  d e  J LF  i  l e s  s e u e s  
C o r t s  d ’ H o n o r .  Au d i t o r i  d e  l a  C a s a  
d e  l a  C u l t u r a .
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B E N AG U AS IL

Noemí Ferrer i Ainh ara Sanabria son 
proclamades Falleres Majors de 20 24

L’Auditori de Benguasil va 
acollir l’acte d’exaltació de la 
Fallera Major, Noemí Ferrer; 
de la Fallera Major Infantil, 
Ainhara Sanabria, acompanyada 
de la seua Cort d’Honor; Carla 
Romero i Daniela Bó, i del 
President Infantil, Asier Ortiz.

La jornada es va iniciar amb un 
cercavila des de la Plaça Mariano 

enlliure fi ns a l’ uditori de la 
Unió Musical.

Després de l’acte, que va 
comptar amb la participació 
de les juntes locals de Riba-
roja de Túria, La Vall d’Uixó, 
Montcada, La Pobla de 
Vallbona, Carcaixent, Paterna, 
Benetusser i Benicarló i les deu 
comissions de la localitat, es 
donà el tret d’eixida al calendari 
faller de l’exercici 2023-24 que 
continuarà amb la presentació 
dels esbossos el 2 de desembre.

La biblioteca municipal premia als 
veï ns més lectors i al més longeu

L’alcalde de Benaguasil, Ximo 
Segarra i la regidora de Cultu-
ra, Rosa Cervera, han entregat 
els diplomes i reconeixements 
als lectors més actius d’aquest 
2023, en les diferents catego-
ries, i a la persona més vetera-
na. En la modalitat de categoria 
adults, Maria Antonia González 
García amb 82 llibres ha sigut la 
persona més activa. Per la seua 

part Izan Martínez ha sigut re-
conegut en la categoria Juvenil 
amb un total de 45 préstecs. Fi-
nalment amb 53 llibres llegits, 
Martina Ferrer Doménech ha si-
gut la premiada en la modalitat 
d’Infantil.
Per la seua part el reconeixe-
ment al lector més longeu de la 
Biblioteca ha recaigut en Enri-
que Martí Alonso, de 88 anys.

La comarca aterra a Brussel· les
L’A j untament de B enaguasil acosta Europa als alcaldes del C amp 
de T ú ria amb visites a institucions i x arrades sobre f ons europeus
B E N AG U AS IL
REDACCIÓ | Una comitiva 
d’alcaldes i regidors de la comar-
ca del Camp de Túria ha viatjat 
a Brussel·les per a conéixer de 
primera mà les institucions eu-
ropees, els seus fi ns i funciona-
ment, així com els diferents fons 
europeus. Un viatge que s’ha 
produït després de la proposta 
de l’Ajuntament de Benagua-
sil a l’eurodiputat popular Jose 
Manuel García Margallo plante-
jant-li la visita.

El grup ha estat a Brussel·les  
del 9 a l’11 de novembre, per a 
completar una agenda de visites 
i reunions que han tingunt com 
a denominador comú afermar 
el coneixement dels municipis 
sobre fons europeus, fomentar 
possibles col·laboracions publi-
coprivades que es transformen 
en nous projectes i revertir en 
oportunitats de desenvolupa-
ment per als 17 municipis de la 
comarca i la seua ciutadania. 

A més de visitar el Parlament 
Europeu, on la delegació, en-
capçalada per l’alcalde de Bena-

guasil, Ximo Segarra, ha tingut 
l’oportunitat de parlar i debatre 
amb l’eurodiputat García Mar-
gallo, els representants institu-
cionals han visitat la Casa de la 
Història Europea i la Fundació 
Comunitat Valenciana Regió 
Europea amb un taller sobre 
fons europeus.

Des de l’Ajuntament de Bena-
guasil han assenyalat que el viat-
ge ha estat fi nan at en la seua 
major part per la Unió Europea 
i “suposa una gran oportunitat 
per a traslladar les necessitats a 

les autoritats europees i buscar 
possibles línies de col·laboració 
o fi nan ament que puga conce-
dir la Unió Europea”.

enaguasil, a través de l’ fi -
cina de Projectes Europeus, ha 
participat aquest últim any en 
nombrosos projectes europeus, 
liderant-ne dos, conscient de 
la importància d’acollir-se a les 
oportunitats i processos que 
atorga la Unió Europea, el que 
ha propiciat que siga un munici-
pi referent en la gestió de projec-
tes europeus.

Alcaldes i alcaldesses de Camp de T ú ria a B u rssel· les

J U E V E S  1 6  D E  N O V IE M B RE
1 6 : 3 0  a  2 1  h o r a s .  D o n a c i ó n  d e  
S a n g r e .  C e n t r o  d e  l a  J u v e n t u d

LU N E S  2 0  D E  N O V IE M B RE
9  a  1 3  y  d e  1 7  a  2 0  h o r a s .  Ac t i v i d a d  
c o n  m o t i v o  d e l  d í a  d e l  l i b r o  e n  
V a l e n c i a n o .  B i b l i o t e c a  M u n i c i p a l .

M IÉ RC O LE S  2 2  D E  N O V IE M B RE
1 7 : 4 5  h o r a s .  An i m a c i ó n  Le c t o r a  e n  

l a  B i b l i o t e c a  ‘ C o n t e s  d e  d r a c s  f o r t s  
i  e n a m o r a t s ’ .  B i b l i o t e c a  M u n i c i p a l  
d e  B e n a g u a s i l .

S Á B AD O  2 5  D E  N O V IE M B RE  
Le c t u r a  y  M a n i f i e s t o  e n  e l  
Ay u n t a m i e n t o  c o n  m o t i v o  d e l  d í a  
C o n t r a  l a  V i o l e n c i a  d e  G é n e r o ,  
t a m b i é n  h a b r á  u n  c o n c i e r t o  e n  e l  
Au d i t o r i o .

M ART E S  2 8  D E  N O V IE M B RE
1 8 : 3 0  h o r a s .  C h a r l a  ‘ S e n s i b i l i za c i ó n  
y  p r e v e n c i ó n  d e  c o n d u c t a s  
s u i c i d a s ’ .  E s p a i  d e  l a  D o n a .

M IÉ RC O LE S  2 9  D E  N O V IE M B RE
1 7 : 4 5  h o r a s .  An i m a c i ó n  Le c t o r a  e n  
l a  B i b l i o t e c a  ‘ C o n t e  c o n t a t  a n e m  a  
j u g a r ’ .  B i b l i o t e c a  M u n i c i p a l .
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V ILAM ARX AN T

La Regidoria de Promoció 
Econòmica de l’Ajuntament de 
Vilamarxant ha posat en marxa 
una nova edició del Xec Em-
prenedor. Es tracta d’ajudes de 
fi ns a .  euros destinades a 
aquelles persones que durant 

 hagen emprés algun nego-
ci al municipi. Amb aquest xec, 
el consistori pretén incentivar 

la creació de nous comerços i 
empresa, i co·laborar amb els 
projectes empresarials des del 
primer dia, posant al seu abast 
tot allò que necessiten per a 
continuar creixent i aconseguir 
estabilitat. 

Tota la informació i les bases 
del programa es troben disponi-
bles a la web de l’ajuntament.

El xec emprenedor donarà fins a 1.50 0  
euros als que h agen emprés algun negoci

La conselleria estudia un accés 
directe a Consum des de la CV- 50
V ILAM ARX AN T
REDACCIÓ | L’alcalde de Vi-
lamar ant, éctor royano, ha 
mantingut una reunió amb la 
consellera de Medi Ambient, Ai-
gua, Infraestructures i Territori, 
Salomé radas, en la qual es van 
posar sobre la taula assumptes 
com el Pla General d’Ordenació 
Urbana (PGOU), la Ronda de Vi-
lamarxant o les millores del Parc 
Natural del Túria i els diversos 
projectes que també des de con-
selleria es volen posar en marxa 
per a atraure més gent a aquesta 
mena d’entorns.

El primer edil popular va 
aprofi tar aquesta trobada amb 
la responsable autonòmica en la 
qual també van ser presents els 
directors generals de les àrees 
d’Urbanisme, Infraestructures i 
Medi natural per a abordar una 
qüestió que des de fa temps oca-
siona problemes i queixes per 
part del veïnat: el desbloqueig 
de l’accés a onsum des de la ca-
rretera, que d’ací a poc serà una 
realitat tal com va assegurar la 
consellera. 

Els responsables municipals 
van plantejar la possibilitat 
d’obrir un accés al supermer-
cat onsum, directament des 
de la carretera -  en la seua 
entrada al poble. Actualment, 
aquest accés no est  permés, la 
qual cosa obliga a haver de se-
guir una ruta més llarga que, a 
més, implica entrar a l’interior 
del nucli urbà. 

es de la onselleria, es va 
posar en coneixement del con-

sistori que treballaran per a fer 
que dins de poc aquest nou accés 
siga una realitat,  tal i com va as-
segurar la consellera.

’alcalde ha assenyalat des-
prés de la reunió amb radas 
que “Urbanisme i Medi Ambient 
són dos dels principals eixos que 
vertebren el nostre poble i hem 
de treballar amb totes les admi-
nistracions per a continuar mi-
llorant ilamar ant i també la 
vida dels nostres veïns”.

H é ctor T roy an o en  la reu n ió  amb  la con sellera.

Més de 70 0  persones en el sopar benèfic contra el càncer
és de  persones van participar en el  sopar ben fi c de l’ ssociació de luita ontra el ncer a ila-

mar ant, al avelló ultiusos.  més de les donacions particulars, la col-laboració de comer os i negocis 
i la recaptació amb els tiquets del sopar, l’ juntament va fer lliurament d’un ec per valor de ,  
euros, import aconseguit en les paelles solidàries durant les seues festes patronals.

L’alcalde de V ilamarx ant plantej a la necessitat de solucionar el 
problema de trà nsit q ue es genera a l’entrada al municipi

La Falla El Colp recorre els seus 50  anys 
a través d’una exposició fotogràfica

a alla l olp complei  
 anys d’hist ria i per a cele-

brar-ho ha organitzat una ex-
posició que narra amb un reco-
rregut gr fi c cada moment fi ns 
a arribar a l’actualitat: des dels 
seus primers passos de les mans 
de les seues fundadores, fi ns a la 
constitució ofi cial i el seu paper 

en les festes d’aquest poble.
L’exposició va ser inaugurada 

davant els centenars de mem-
bres d’aquesta comissió fallera 
que, acompanyada per la cor-
poració municipal, la regidora 
de Falles i el veïnat, van posar a 
l’abast de tots els seus records i 
assoliments més valuosos.

L’àrea de Seguretat i Emer-
g ncies ha incorporat diferents 
efectius a la plantilla de la Bri-
gada d’ merg ncies durante les 
últimes setmanes. D’una banda, 
a través del programa  

 de la eneralitat alencia-
na s’han sumat a la brigada cinc  
persones -un coordinador i qua-
tre treballadors-, que realitzaran 
funcions relacionades amb la 

prevenció de riscos i possibles 
emerg ncies que es puguen pro-
duir dins del terme municipal.

 més, s’han incorporat tres 
alumnes de segon curs del Grau 

itj  d’ merg ncies i rotecció 
ivil que durant l’any vinent 

completaran la seua formació 
de la mà de l’Ajuntament de Vi-
lamarxant i la Brigada d’Emer-
g ncies.

La Brigada d’Emergències es reforç a 
amb cinc nous treballadors i tres alumnes
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D IV E N D RE S  1 7  D E  N O V E M B RE
1 7  h o r e s .  P a r t i d a  d e  P i l o t a .  T r i n q u e t  
M u n i c i p a l

D IS S AB T E  1 8  D E  N O V E M B RE
1 9  h o r e s .  C o n c e r t  C a r m i n a  B u r a n a  
‘ C a r l  O r f f ’ .  P a v e l l ó  m u l t i u s o s .  

D IU M E N G E  1 9  D E  N O V E M B RE  
1 0 : 3 0  a  1 1 : 3 0  h o r e s .  B o m b e s  d e  
l l a v o r s .  Al b e r g  B a s s a  B a r r e t a .

D IU M E N G E  1 9  D E  N O V E M B RE
1 2  h o r e s .  P r i m e r e s  T r o b a d e s  
M u s i c a l s  d e  S a n t a  C e c í l i a .  
P a s s a c a r r e r  c o n j u n t  a  La  Re p l a ç a .
1 8  h o r e s .  In a u g u r a c i ó  e x p o s i c i ó  
d i b u i x o s  i  f o t o g r a f i e s  e s c o l a r s  s o b r e  
e l  T e m p l e  d e  S a n t a  C a t e r i n a .

D IM ART S  2 1  D E  N O V E M B RE
1 9  h o r e s . T a l l e r  d e  h i s t o r i a  d e l  a r t e  
‘ Re m e d i o s  V a r o ’ .  C a s a  d e  l a  C u l t u r a .  

D IV E N D RE S  2 4  D E  N O V E M B RE
1 8 : 3 0  h o r e s .  P a s s a c a r r e r  i  O f r e n a  
f l o r a l  a  S a n t a  C a t e r i n a .
2 0  h o r e s .  P r e s e n t a c i ó  d e l  l l i b r e  
‘ V e n i m  d e  l l u n y .  H i s t ò r i a  d e l  
f e m i n i s m e  a l  P a í s  V a l e n c i à ’ .  A 
l ’ As s o c i a c i ó  C u l t u r a l  9  d ’ O c t u b r e  ( C /  
F o n t  N o v a ,  5 ) .
2 2  h o r e s .  C o n c e r t  d e  l ’ a g r u p a c i ó  
m u s i c a l  E d e t a n a  ‘ V i c e n t e  G i m é n e z ’  
i n  m e m o r i a m  d e  M a r u j a  C a t a l á .

D IS S AB T E  2 5  D E  N O V E M B RE
1 2  h o r e s .  E u c a r i s t í a  s o l e m n e .
1 4 : 3 0   h o r e s .  D i n a r  d e  f r a t e r n i t a t .  
P a e l l e s  a  l a  P l a ç a  d e  l ’ E s g l é s i a .

D IU M E N G E  2 6  D E  N O V E M B RE
9  a  1 6 : 0  h o r e s .  II C e r t a m e n  d e  p i n t u r a  
‘ D e  S o l  a  S o l ’ .  
1 0 : 3 0  a  1 1 : 3 0  h o r e s .  An i v e r s a r i  d e  
l ’ Al b e r g  B a s s a  B a r r e t a  a m b  m e r c a t ,  
a c t i v i t a t s  i  t a l l e r s .



novembre 2023 15Actualitat comarcal         

Serra augmenta 
les beques al 
transport escolar 
a 5.0 0 0  euros

L’Ajuntament de Serra ha aug-
mentat en 1.000 euros la parti-
da per a les ajudes al transport 
dirigida als estudiants d’en-
senyaments no obligatoris. La 
quantitat econòmica destinada 
a beques al transport ha passat 
de .  fi ns al .  euros per 
a aquest curs i el termini per a 
la presentació de sol·licituds  ser 
fi ns al  de novembre.

El consistori continua apos-
tant per ajudar a la joventut em-
padronada al municipi que cur-
sa batxillerat, cicles formatius i 
estudis universitaris i les seues 
famílies i ha incrementat en 
1.000 euros la consignació pres-
supostària d’aquestes d’ajudes.

L’augment de la consignació 
ha permés també un increment 
dels trams a percebre per les 
persones benefi ci ries que pas-
sen de  a  euros, de  a  
euros i de  a  euros. “ o-
lem ajudar les fam lies amb fi -
lles i fi lls que continuen els seus 
estudis més enllà de l’ensenya-
ment obligatori. Les polítiques 
socials són una prioritat per a 
nosaltres” comenta l’alcaldessa 
de Serra, Alicia Tusón.

El termini per a sol·licitar les 
ajudes ja est  obert i fi nalitzar  
el  de novembre. es sol-lici-
tuds es poden presentar de ma-
nera telem tica a través de la 
seu electrònica o de forma pre-
sencial, a les ofi cines de l’ jun-
tament de Serra i de la urbanit-
zació orre de ortaceli.

quests  euros en ajudes 
al transport se sumen als .  
euros del programa Serra et 
beca per a pràctiques retribuïdes 
de l’estudiantat. n total, .  
euros d’injecció directa en aju-
des per a les famílies amb perso-
nes que cursen estudis d’ensen-
yament no obligatori.

Goya Gallery cuina la millor olla amb carabassa
El restaurant local El C haparral i el restaurant M osaic de M eliana han f et doblet amb un 
segon i tercer premi en la modalitat d’olla i  postres amb f ruita de la tardor
S E RRA
REDACCIÓ | El restaurant 

oya allery de al ncia s’ha 
proclamat guanyador de la ter-
cera edició del Concurs Nacional 
d’ lla amb arabassa icente 

ranero- ila de Serra, dotat 
amb un premi en metàl·lic de 
1.000 euros, que s’ha celebrat a 
la pla a de la S. . a rimitiva 
de la localitat de la Calderona.
El Chaparral de Serra i Mosaic 
de Meliana han fet doblet i han 
quedat segon i tercer tant en el 
concurs d’olla com en la moda-
litat de postre amb fruita de la 
tardor.

Sequial .  de Sueca ha obtin-
gut el primer premi en la moda-
litat de postre amb fruita de la 
tardor, dotat amb  euros.

Un jurat professional presi-
dit pel cuiner Juan Gorrea de 
La Taula de Llíria i amb Rafael 

idal, del restaurant evante de 
Benissanó, entre altres cuiners  
ha sigut l’encarregat de puntuar 
els diferents plats a concurs.

na dotzena de restaurants 
participants s’hi han donat cita 
per competir pel guardó: Res-
taurant Juan XXIII de Benifaió; 
els restaurants de al ncia, in-
hui food, an alear i oya a-
llery; Chef Amadeo, de la platja 
de andia  on ire d’ l al-

mar; Setaygues de Siete Aguas; 
El Racó i Trencadís de Meliana; 
Sequial  de Sueca i els restau-
rants de Serra La Garrofera i 

Chaparral.
 La competició professional du 

el nom de icente ranero, re-
ferent gastronòmic de Serra que 

enguany acaba la seua vida pro-
fessional i cedeix el testimoni a 
la seua dona, Mónica.

El certamen, dins les segones 
jornades gastronòmiques de la 
carabassa: tradició i innovació,  
vol fomentar i donar a conéi er  
aquest plat típic de la gastrono-
mia serrana que té com a prin-
cipal ingredient la carabassa. 
Fesols, creïlles, napicol i arròs 
acompanyen també aquest plat. 

Con cu rs popu lar
L’alcaldessa de Serra, Alicia Tu-
són, ha manifestat que el cer-
tamen, que s’ha pogut celebrar 
després d’uns anys de paró per 
la pand mia, vol consolidar-se 
com un referent dels concursos 
gastronòmics” i que el municipi 
de amp de úria “treballa per 
donar una oferta molt variada al 
visitant i turista que ve al nostre 
poble a gaudir de la natura, del 
patrimoni i com no, de la gastro-
nomia.”

n la versió popular del con-
curs d’olla de carabassa celebrat 
al matei  escenari, ictoria Na-
varro Navarro s’ha emportat el 
primer premi. El segon premi 
ha sigut per a arisa Navarro 
Navarro i el plat presentat per 

aria ilar lonso, ha sigut me-
reixedor del tercer premi.
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D IS S AB T E  1 8  N O V E M B RE
1 2  h o r e s .  C a n t a  C a n a l l a  i  e n t r e g a  
p r e m i s  V III m a r a t ó  d e  l e c t u r a .  C a s a  
d e  l a  C u l t u r a  d e  S e r r a .  
2 0  h o r e s .  C o n c e r t  S a n t a  C e c í l i a .  
S . M .  La  P r i m i t v a .  C a s a  d e  l a  C u l t u r a  
d e  S e r r a .

D IU M E N G E  1 9  D E  N O V E M B RE  
9 : 3 0  h o r e s .  Ru t a  a l  c a s t e l l  a m b  
v i a t g e  s o n o r .  O f i c i n a  d e  T u r i s m e  d e  
S e r r a .

D IM ART S  2 1  N O V E M B RE  
1 7  h o r e s .  P e q u e  c l u b  d e  l e c t u r a .  
B i b l i o t e c a  M u n i c i p a l .

D IV E N D RE S  2 4  N O V E M B RE
1 0  h o r e s .  S c a p e  Ro o m  c o n t r a  l a  
v i o l è n c i a  d e  g è n e r e .  C E IP  S a n t  
J o s e p .  
1 2  h o r e s .  Le c t u r a  m a n i f e s t  c o n t r a  l a  
v i o l è n c i a  d e  g è n e r e .  A l ’ Aj u n t a m e n t .  

D IS S AB T E  2 5  N O V E M B RE
Ru t a  t e a t r a l i t za d a  l a  C a l d e r o n a  t é  
n o m  d e  d o n a .  O f i c i n a  d e  T u r i s m e .  
C a l  i n s c i p c i ó .

D IS S AB T E  2  D E S E M B RE
1 9  h o r e s .  T e a t r e .  La  c o r p o r a c i ó .  
C o m p a n y i a  C r i t .  P ú b l i c  a d u l t .  C a s a  
d e  l a  C u l t u r a .  



“Mi etapa en Francia está acabando ya 
y me instalo definitivamente en Casinos”

Miguel Navarré ( Compromís) , 
alcalde de Casinos durante 
la entrevista en el balcón del 
Ayuntamiento.

Fo
to

: P
au

 T
in

eo

P .  G U Z M AN | ¿Q u é  su po-
n e para Casin os esta n u e-
v a edició n  de la F eria del 
Du lce q u e el añ o q u e v ien e 
cu mplirá  u n  cu arto de si-
glo?  Para Casinos supone mos-
trar a todos los que nos visiten 
las novedades del turrón reali-
zado por auténticos maestros 
artesanos que utilizan materia 
prima - la almendra - de los al-
mendros de Casinos. El turrón 
y las peladillas forman ya parte 
del patrimonio colectivo de los 
casineses, y eso lo valoran año 
tras año los miles de turistas que 
nos visitan durante la Feria. La 
tradición del turrón en Casinos 
se remonta al año 1886.... 
¿ Q u é  v an  a en con trar esos 
miles de v isitan tes a lo lar-

o del ltimo fi n de semana 
de n ov iemb re?    
Todo aquel que venga va a en-
contrar un espacio ferial - en la 
Avenida de Valencia - con las va-
riedades tradicionales y las más 
vanguardistas de turrón, de una 
calidad artesana y para celíacos 
y diabéticos.  Y todo en un mar-
co de actividades lúdicas pen-
sadas para todos: talleres navi-
deños, exposición de vehículos 
clásicos, de 4x4, discomóviles 
y mucha música. Creo que es 
un fi n de semana para disfrutar 
en familia, amigos, o incluso de 
manera individual: los que nos 
visiten van a sentir de mane-
ra inmediata una conexión 
con los diferentes sabo-
res del turrón.
Este añ o ten drá  
u n  cará cter má s 

in tern acion al al participar 
represen tan tes del mu n ici-
pio f ran cé s de L a G arn ach e 
con  el q u e preten den  h er-
man arse.  
Viene a visitarnos su alcalde y 
buena parte de la corporación 
municipal. En unos meses con-
cretaremos el hermanamiento 
de manera ofi cial, fomentando 
los intercambios culturales y 
deportivos entre ambas locali-
dades. Hermanarse con un pue-
blo tiene implicaciones prácticas 
evidentes y queremos explorar, 
a través de la movilidad, la bús-
queda de oportunidades econó-
micas. Siempre con la ayuda de 
la UE y la voluntad de dos pue-
blos de dos países culturalmente 
muy cercanos.
Este añ o h a sido añ o electo-
ral y  n o solo h a ren ov ado la 
may orí a ab solu ta sin o q u e 
la h a ampliado con  el 6 0 %  
de los v otos.  ¿ Q u é  h a su -
pu esto este respaldo?
Mucho respeto. El vecindario ha 
valorado una gestión de mucho 
trabajo, con la eliminación de la 
deuda, la puesta en marcha  de 
talleres de empleo, la construc-
ción del centro de día y el 
museo, la pavimenta-

ción de la 
báscula, la 
mejora de la 
gestión de la 
limpieza, de 

la seguridad - con la instalación 
de cámaras- y de  los caminos 
rurales y aceras; la puesta en va-
lor del patrimonio arqueológico; 
la legalización de la escoleta o la 
dinamización de la bibliotecas.  
Soy consciente de que el voto es 
siempre prestado y que hay que 
administrarlo con mucha hu-
mildad.
¿ M an tien e,  como dij o cu an -
do en tró ,  q u e solo estará   
dos legislatu ras en  el cargo?  
Cuando entras a dirigir un ayun-
tamiento tienes que tener una 
visión de hacia dónde quieres 
que crezca el municipio. El pro-
yecto que presenté a las eleccio-
nes y que aplicamos día a día 
es un muy pragmático, amplio, 
que prioriza  los problemas de 
los casinenses. Ello exige, inde-
pendientemente de donde esté, 
una energía y dedicación enor-
mes. Por eso creo que son im-
portantes las renovaciones cada 
cierto tiempo - ocho años está 
bien- . Tengo también una vida 
familiar, con una hija de 8 años 
y dentro de poco con mi pareja 
adoptaremos un segundo bebé. 
Eso implica mayores dosis de 
responsabilidad. En esta legis-
latura nos 
c e n t r a r e -
mos en 

acabar el centro de día, el mu-
seo, en diversifi car los talleres 
de empleo, en mejorar el poli-
deportivo, impulsar la planifi -
cación urbanística y en seguir 
poniendo en valor El Castellar. 
Dentro de cuatro años, el gru-
po Compromís deberá decidir si 
quieren un relevo del candidato 
a la alcaldía; y evidentemente, si 
considera que hay que renovar 
el líder, no seré ningún obstácu-
lo. Tenemos una vida y se trata 
de aprender en cada etapa y en-
riquecerse de experiencias. 
Y  sigu e sien do alcalde des-
de F ran cia,  algo q u e h a h e-
ch o desde el primer dí a de 
su  primera legislatu ra.
Mi etapa en Francia está aca-
bando ya. En los próximos me-
ses me instalo defi nitivamente 
en Casinos. Aun así, todas las 
semanas voy a Casinos a gestio-
nar y a reunirme con vecinos. 
Hay semanas que siempre estoy 
allí, para reunirme con vecinos 
y otras administraciones. En 
el día a día, atiendo por teléfo-
no, mañana, tarde y noche. Hoy 
por ejemplo, he tenidoreunio-
nes para procurar que Casinos 

cuente con talleres de 
empleo para el 

año que viene. 
Y no hay que 
olvidarse que 
el equipo que 

me acompa a es efi caz y se deja 
la piel en el día a día.
Y  lo sigu e h acien do sin  co-
b rar n i los desplaz amien -
tos.
Cuando me presenté como can-
didato a la alcaldía la primera 
vez dije que jamás cobraría un 
sueldo de alcalde. Me jubilaré 
como profesor, no como políti-
co. Y considero que no es ético 
que el pueblo tenga que pagar 
mis desplazamientos al viajar. 
Más bien estoy en deuda con mi 
pueblo por permitirme dirigir 
la gestión municipal. Y déjeme 
lanzar un dardo a favor de toda 
la corporación municipal actual: 
todos los concejales del Ayun-
tamiento de Casinos tienen el 
interés de mejorar el pueblo. Al 
menos lo percibo así...
L os mej ores resu ltados de 
la h istoria de su  partido 
llegaron  despu é s de la di-
v isió n  del gru po mu n icipal 
y  la march a de v arios con -
cej ales q u e se presen taron  
por otro partido.
Independientemente de los re-
sultados, que fueron muy bue-
nos, en la vida retienes la parte 
positiva de las experiencias en 
las relaciones interpersonales. 
Con la perspectiva del tiempo, 
retengo lo positivo.
Esto h a su pu esto q u e h ay a 
caras n u ev as.
En ese sentido, el equipo de 
gobierno es intergeneracional. 
Contamos con concejalas muy 
jóvenes, que desprenden mu-
cha energía y con una aptitud 
excelente en las capacidades 
profesionales; también conce-
jales que aportan su experien-
cia vital. El equipo de gobierno 
está formado por maestras, ama 
de casa, trabajador de recursos 
humanos, profesoras, carnicero, 
mecánico... Gente humilde que 
se desvive por trabajar por su 
pueblo.
¿ El camb io de gob iern o en  
la G en eralitat y  la Dipu ta-
ció n  pu ede af ectar de algu -
n a man era a n iv el local?  
Confío en que no, puesto que el 
principio que debe regir entre 
las diferentes administraciones 
es el de la lealtad institucional. 
El gobierno del Botànic concedía 
las subvenciones en función de 
criterios objetivos. Esperemos 
que eso continue así. Nosotros 
fuimos y siempre seremos leales 
con las demás administraciones. 
La Diputación, en el gobierno 
anterior de izquierdas,  aumen-
tó el Fondo de Cooperación a 
todos los municipios, tuviesen 
la tendencia ideológica que tu-
viesen. Confío en que siga esa 
tendencia, y que el impulso in-
versor se mantenga, puesto que 
la ciudadanía no perdonaría a 
una administración que tuviese 
la tentación de discriminar a sus 
administrados por motivos ideo-
lógicos o que redujese la inver-
sión en los municipios. 

16 novembre  2023 XXIV FERIA DEL DULCE ARTESANO Peladillas y Turrones 
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D el tomate a los sugus
P .  G .  | No hay Navidad 
sin dulces, ni dulces na-
videños sin Casinos. La 
localidad del Camp de 
Túria señala un año más 
el camino hacia las fi estas 
navideñas en la avenida 

alencia a través de la 
eria del ulce rtesano, 

Peladillas y Turrones que 
el 24 de noviembre cum-
ple 24 años.

 lo largo del último fi n 
de semana de noviembre 
cinco maestros artesanos 
abrirán las puertas de sus 
obradores a miles de vi-
sitantes para dar a cono-
cer sus elaboraciones de 
siempre y las novedades 
que se presentarán en esta 
nueva edición de la feria.

demás de los turrones 
clásicos, las creaciones de 
chocolate son las que más 
atraen a los que acuden 
en busca de nuevos y sor-
prendentes sabores. ela-
dillas y Turrones Casinos 
presentará como novedad 
este a o dos nuevos turro-
nes en los que el chocolate 

blanco es el protagonista. 
El primero de ellos es el 
turrón de chocolate blan-
co con pistacho y galleta 
caramelizada y el segundo 
es un turrón con galle-
ta reo. “Nuestro punto 
fuerte son los chocolates. 

 la gente le llama la aten-
ción y es lo que demandan 
los visitantes de la feria 
que ahora buscan descu-
brir nuevos sabores y pro-
barlos antes de comprar 
para Navidad”. 

tra fi rma que apuesta 
por la innovación para la 
Feria del Dulce es Turro-
nes Apolonia y Chimo. 
A pesar de ser una de las 
cuestiones mejor guar-
dadas por los maestros 
turroneros, avanzan tres 
de las novedades con el 
chocolate también como 
ingrediente principal. Se 
trata de un turrón de cho-
colate crujiente de café 
con diferentes elaboracio-
nes de café en su interior. 
El segundo de ellos, es a 
base de chocolate blanco 

que se carameliza y se le 
a ade un cacahuete sala-
do. 

a tercera novedad es la 
más sorprendente, ya que 
se trata de un turrón de 
tomate, fresas, vainilla y 
chocolate blanco.

Peladillas y Turrones 
Navarro   incorpora a su 
amplia oferta para esta 
Navidad el turrón blan-
co de Ferrero Rocher, un 
nuevo turrón de sugus, el 
clásico caramelo blando 
de sabores variados, y el 
turrón de chocolate de 
oro. Tres nuevas elabora-
ciones que llegarán de la 
mano de Pascual Navarro 
y de las que no puede des-
velar más detalles. s  que 
habrá que esperar al últi-
mo fi n de semana de no-
viembre para degustarlos.

os visitantes también 
podrán explorar y com-
prar productos como 
vino, aceite, mistela, vino 
moscatel y otros produc-
tos elaborados en la oo-
perativa Santa árbara.

Los maestros turroneros presentan los nuevos sabores
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Música, coch es, mascletà, concurso 
de bellez a canina y h asta una 10 K  
La programación incluy e actividades para los peq ueñ os con 

undo n antil  talleres navide os a lo largo del fi n de semana

REDACCIÓ | La Feria del Dul-
ce Artesano es más que turrón 
y peladillas. También es música 
en directo, running, exposicio-
nes, exhibiciones de vehículos 
y pólvora. La programación del 
evento recoge multitud de activi-
dades a lo largo de tres días para 
toda la familia e incluso para las 
mascotas que podrán participar 
en el concurso de belleza canina.
La inauguración de la feria el 24 
de noviembre a las 18.30 horas 
dará el pistoletazo de salida al 
evento con el encendido del ár-
bol de Navidad y fuegos artifi cia-
les en la avenida Valencia.

La jornada inaugural conta-
rá con  la actuación de la Tuna 
Femenina de Medicina a las 19 
horas y el grupo ‘La Pedro Gil’ 
que ofrecerá un concierto a las 
22 horas. 

El sábado 25 de noviembre las 
actividades comenzarán con la 
tradicional carrera 10K y la ex-
posición de aeromodelismo.

A lo largo de toda la mañana 
-de 10 a 14 horas- y de la tarde 
-de 16 a 19 horas- los más peque-
ños podrán disfrutar de Mundo 
Infantil en la plaza Juan Rocher. 
Y en la avenida Valencia habrá 
talleres infantiles de pintacaras, 
globo  e ia y manualidades na-
videñas -de 11 a 14 horas y de 16 
a 19 horas-. 

La Banda Juvenil de la Unión 

Musical Casinense ofrecerá un 
pasacalle a la una del mediodía.

La tarde del sábado incluirá 
la exhibición de vehículos 4×4, 
la Gran batucada y la actuación 
de la banda de Swing ‘Hot Notes’  
Spirit Swing Proyect.

Una mascletà nocturna a las 
23 horas en la avenida Santísimo 
Cristo de la Paz patrocinada por 
las Festeras y Festeros 2023 ilu-
minará la noche que continuará 
hasta entrada la madrugada con 
la discomóvil ‘Torrofest’.

El domingo 26 de octubre, la 
feria abrirá sus puertas de nuevo 
a las 9 de la mañana.

Entre las 10 y las 14 horas y 
las 16.30 y 18.30 horas, Mundo 
Infantil acogerá de nuevo las ac-

tividades para los más pequeños 
y entre las 11 y las 14 horas habrá  
talleres didácticos de cerámica 
en la avenida Valencia.

A las 10:30 horas tendrá lugar  
la exhibición de vehículos clási-
cos en la avenida Valencia.

A las 11 de la mañana, se ce-
lebrará el Concurso de belleza 
canina organizada por Piensos 
Namuber.

La Banda de la Unión Musical 
Casinense llevará la música a las 
calles de la localidad con el tra-
dicional pasacalle a la una del 
mediodía.

Por la tarde, a las 19 horas, se 
clausurará esta nueva edición de 
la feria con la participación del 
grupo UMUCA girls.

Compon en ts de la x aran ga U mu ca G irls.  
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InfoTúria s’uneix a la fira amb la jornada ‘ D olç os artesans 
i tradició gastronò mica’ el 22 de novembre a l’Auditori
REDACCIÓ | A 48 hores que la 
XXIV Fira del Dolç de Casinos 
òbriga les seues portes, el periò-
dic InfoTúria amb la col·labora-
ció de la televisió pública valen-
ciana À Punt i l’Ajuntament de 
Casinos, se suma a l’esdeveni-
ment gastronòmic organitzant 
la jornada ‘Dolços artesans i tra-
dició gastronòmica’.

La cita serà el proper dimecres 
22 de novembre a l’Auditori de 
la Unió Musical de Casinos. En 
aquesta trobada prèvia a la inau-
guració de la vint-i-quatrena edi-
ció de la fi ra el  de novembre 
participaran els mestres torro-
ners, representants de la coope-
rativa Santa Bàrbara i responsa-
bles municipals per a prendre el 

pols a l’esdeveniment, posar en 
valor els productes locals i deba-
tre sobre el futur dels productes 
artesans que s’elaboren des de 
1886.

La jornada se celebrarà a par-
tir de les 19.30 hores a l’auditori 
i l’entrada és lliure i gratu ta fi ns 
a completar l’aforament. n fi -
nalitzar s’oferirà una degustació 

dels productes locals.
Aquesta jornada del Dolç Ar-

tesà a Casinos s’emmarca dins 
de les jornades comarcals que 
organitza el periòdic InfoTúria 
amb la col·laboració de À Punt 
en diferents municipis de Camp 
de Túria. La pròxima cita, la 
quarta d’aquest 2023, se cele-
brarà a la TouristInfo de Llíria. 

L’últim esdeveniment de l’any 
reunirà el pròxim 15 de desem-
bre als diferents representants 
de les associacions de comer-
ciants de la comarca del Camp 
de Túria en els prolegòmens de 
la campanya nadalenca per a 
abordar els assumptes que més 
preocupen els xicotets comer-
ciants i empresaris.

22 novembre  2023 XXIV FERIA DEL DULCE ARTESANO Peladillas y Turrones
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El joven trombón de la Unión 
Musical Casinense, Kilian Ga-
rrido, de 18 años, ha accedido 
a la Orquesta Juvenil Europea 
ESYO (European Spirit of You-
th Orchestra) para participar 
en el ESYO Winter Tour en con-
memoración del trigésimo ani-
versario de la orquesta por tres 
países europeos: Serbia, Croacia 
e Italia.

La gira consta de un total de 
cuatro conciertos que se cele-
bran en diferentes auditorios, 

como el Great Hall of Ilija M. 
Kolarac Foundation o el City 
Concert Hall Gradska Koncertna 
Dvorana, a lo largo del próximo 
mes de enero. 

La serie de conciertos que 
la joven orquesta ofrecerá por 
Europa estará bajo la dirección 
del maestro italiano Igor Coret-
ti-Kuret.

Kilian actualmente está estu-
diando Pedagogía en la Escuela 
Superior Internacional de Músi-
ca (ESIM). 

C AS IN O S

La nueva centenaria de la comarca q ue nació en 1 9 23 ha recibido 
la visita del alcalde para trasladarle la f elicitación del pueblo
C AS IN O S
REDACCIÓ | El alcalde de Ca-
sinos, Miguel Navarré, acom-
pañado por el presidente de la 
asociación de jubilados de la lo-
calidad ha participado en las ce-
lebraciones por los 100 años de 
Rogelia Gabarda Murgui.

Esta centenaria vecina de Casi-
nos, que ha vivido la historia del 
municipio de Camp de Túria des-
de el año 1923, recibió de manos 
del alcalde y arropada por sus fa-
miliares un placa conmemorati-
va y un ramo de  ores en nombre 
de todos los vecinos del pueblo.

El primer edil de Compromís 
expresó a Rogelia su deseo, en 
nombre de todo el municipio, 
de que “continúe con la energía 
que la caracteriza muchos años 
más” para seguir siendo una de 
las mujeres más longevas de la 
comarca de Camp de Túria.

Natalia Pradas y Nerea Sanz , falleras mayores de Pensat i Fet
La Falla Pensat i Fet de Casinos ha celebrado el acto de proclamación de sus falleras mayores i de los 
presidentes de la comisión para el nuevo ejercicio fallero. Natalia Pradas Rodrigo y  Nerea Sanz Náquera 
han recibido las bandas que les acreditan como Fallera Mayor y Fallera Mayor Infantil 2024, respecti-
vamente. Mientras que Juan Daniel Pradas Mínguez y Jesús Montolio Muñoz ejercerán de presidentes.

Casinos celebra los 10 0  añ os de 
su vecina Rogelia Gabarda Murgui

Prenden fuego a un veh ículo de un agente 
estacionado en el cuartel de la Guardia Civil 

La Guardia Civil busca a un 
hombre que se coló en el aparca-
miento del cuartel de Casinos y 
prendió fuego a un vehículo tras 
saltar la valla del recinto. El due-
ño del coche y otro agente sofo-
caron el incendio antes de que 
las llamas envolvieran el coche, 
evitando daños mayores.

De momento no hay deteni-
dos, aunque todas las sospechas 
se dirigen hacia un delincuente 
con antecedentes arrestado días 
atrás por el Guardia Civil dueño 
del coche atacado y otro agente 
que, estando de patrulla, tuvie-
ron que ir a un domicilio a re-

querimiento de los vecinos por 
el escándalo que estaban mon-
tando sus moradores durante 
una fi esta familiar, según publi-
ca Levante-EMV.

Una de las personas que es-
taba en el domicilio acabó dete-
nida por un delito de atentado, 
aunque el principal sospechoso 
huyó en su vehículo y acabó en-
tregándose en Barcelona, aun-
que la jueza de guardia lo dejó 
en libertad y a disposición de los 
juzgados de Llíria. Dos días des-
pués, uno de esos agentes, que 
estaba en su domicilio, y otro 
guardia que estaba de servicio, 

vieron a un sospechoso con una 
garrafa detrás del coche parti-
cular del primero, estacionado 
en el aparcamiento privado del 
cuartel. Enseguida vieron una 
columna de humo y las prime-
ras llamas, así que ambos salie-
ron corriendo hacia ese punto. 
Entre tanto, el presunto agresor 
saltó la valla y huyó. Los agentes 
comprobaron que había rociado 
la parte trasera del coche y parte 
del asfalto, pero la rápida inter-
vención de ambos evitó que el 
incendio prosperase y causase 
mayores daños en el automóvil, 
según el mismo medio. 

El músico K ilian Garrido, seleccionado 
por la European Spirit of Y outh  Orch estra
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El sopar contra el càncer reuneix 
40 0  persones a les Escoles Velles

La campanya nadalenca de comerç  local 
repartirà premis en metàl· lic i pernils

La regidoria de Comerç de 
l’Ajuntament de Benissanó po-
sarà en marxa una iniciativa,-
que arrancarà el 15 de desem-
bre, encaminada a incentivar 
les compres al comerç local de 
Benissanó durant la campanya 
nadalenca. 

El regidor de l’àrea, Rafa Na-
varro ha explicat que aquesta 
campanya “té com a objectiu 
promoure i dinamitzar el co-
merç local, contribuint al man-
teniment i persistència del co-

merç de qualitat i proximitat”. 
L’import total de la promoció 

estarà repartit en diferents pre-
mis en metàl·lic a més de quatre 
pernils que aniran en uns cu-
pons ‘rasca-rasca’.

Els cupons es lliuraran en 
compres o consumicions supe-
riors a 10 euros. 

Els clients que resulten afor-
tunats hauran d’utilitzar, obli-
gatòriament, els premis en els 
comerços, bars i restaurants 
de Benissanó.

B E N IS S AN Ó

L’Ajuntament aprova uns pressupostos 
de 2 milions amb el vot en contra del PP

El ple de l’Ajuntament de Be-
nissanó ha aprovat uns pres-
supostos per l’any 2024 de poc 
més de dos milions d’euros. Els 
comptes municipals reberen els 
vots favorables dels regidors del 
grup socialista i el vot en contra 
dels representants del PP.  

Luis Oliver, regidor d’Econo-
mia de l’Ajuntament de Benissa-
nó, ha destacat que “tal com hem 
fet en aquests últims huit anys, 
hem aprovat els pressuposts en 
temps i forma per  tal que pu-
guen entrar en vigor el primer 
dia de l’any 2024”. 

Per al socisalista, són uns 
pressuposts “prudents i realistes 
que s’adeqüen a les necessitats 
del municipi i que garanteixen la 

prestació de tots els serveis mu-
nicipals com fi ns ara . 

Oliver ha recalcat que “tal com 
passa des que començàrem a go-
vernar, els pressuposts estan su-
peditats al deute que heretàrem 
del PP”. Axí, en 2024 es detina-
ran a pagar més de 353.000 eu-
ros de deute i interessos, el que 
suposa un 17,05% del pressu-
post. Una xifra “elevada per a un 
consistori com el nostre que no 
fa sinó llastrar i entorpir el dia a 
dia de l’economia municipal”.

En línies generals el pressu-
post és molt semblant al d’en-
guany amb un increment total 
del 7,7% vinculat a la pujada sa-
larial del 6,7% dels treballadors 
públics.

B E N IS AN Ó
REDACCIÓ |  Gran èxit del so-
par ben fi c que la unta ocal 
contra el Càncer de Benissanó 
organitzà el passat 4 de novem-
bre a l’espai recreatiu Escoles 
Velles. Com ja és habitual, la 
resposta dels veïns a la crida de 
la unta ocal ontra el ncer 
fou multitudinària. 

Gairebé 400 persones acudi-
ren a la convocatòria d’aquest 
acte festiu que comptà amb la 
col-laboració de nombrosos co-
merços i empreses locals que 
aportaren productes per al so-

par i regals que posteriorment 
foren sortejats. Com a colofó 
fi nal de l’acte hi hagué l’actua-
ció d’un grup musical i  local, 

osé amón uitrón.
Per tal de portar a terme l’es-

deveniment solidari fou impres-
cindible l’aportació voluntària i 
solidària de les components de 
la unta ocal ontra el ncer  
i molts altres veïns del municipi.

En paraules de Conxa Enguí-
danos, presidenta de la junta lo-
cal, “ha sigut molta la gent que 
s’ha implicat i treballat de valent 
per tal d’organitzar un acte com 

aquest en el qual hem reunit 
quatre-centes persones. Acabat 
l’acte podem estar orgulloses 
de com ha eixit tot. El treball 
ha donat el seu fruit i el resultat 
d’aquest esdeveniment solidari 
ha sigut notable”. 

Enguídanos també ha agraït la 
col·laboració de “totes les perso-
nes que ens han ajudat, del , 

osé amón uitrón i en espe-
cial de l’Ajuntament de Benis-
sanó que ens ha ajudat en l’or-
ganització i s’ha fet càrrec d’una 
part important de les despeses 
de l’acte”. 
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Olocau presenta el projecte d’un 
nou centre d’envelliment actiu
L’alcalde trasllada la iniciativa als nous responsables de la 
C onselleria de Serveis Socials per a ex ecutar les instal· lacions 
O LO C AU
REDACCIÓ | L’alcalde d’Olo-
cau, Antonio Ropero, s’ha reunit 
amb el director general de Ges-
tió del Sistema Sociosanitari i de 
l’Institut Valencià de Formació, 
Investigació i Qualitat dels Ser-
veis Socials, José Vicente Anaya, 
i amb la directora general d’In-
fraestructures Sociosanitàries, 
Montserrat Alcalá.

A la trobada es va avançar en 
la proposta realitzada l’any pas-

sat perquè el municipi puga al-
bergar un centre d’envelliment 
actiu. Ropero els va presentar 
una memòria que detallava as-
pectes com el lloc en el qual se 
situaria al nucli urbà- i l’espai 
que se li dedicaria. També els va 
traslladar que el projecte com-
pliria amb els requisits, mesures 
i normativa necessaris per a po-
der dur a terme la seua execució.

Segons va afi rmar el primer 
edil després de la reunió, “hui 

hem fet un pas important per a 
l’arribada d’aquest centre tan 
necessari per al poble i per a les 
localitats del nostre entorn”.

”Es tracta d’una prioritat per 
a la Corporació Municipal, així 
com d’una infraestructura fo-
namental degut al creixement 
progressiu de població d’Olocau 
i que millorarà notablement la 
qualitat de vida dels majors”, va 
afegir després de la reunió amb 
els responsables autonòmics.

El muntatge de la Foguera de Sant Antoni, premi Nauiba
El Premi Nauiba 2023 ha anat a parar per votació popular als encarregats del muntatge de la Foguera 
de Sant Antoni. Damián Zurriaga i Diego Zapata van ser els encarregats de recollir el guardó de mans de 
l’alcalde en els actes institucionals de celebració del 9 d’Octubre i de rebre el reconeixement per la gran 
tasca que realitzen per a mantindre viva una tradició tan arrelada al municipi de la Calderona.

O LO C AU

Cinc veï ns aturats treballaran durant
sis mesos realitz ant labors forestals

L’Ajuntament ha contractat 
cinc peons forestals que s’han 
incorporat a la plantilla munici-
pal amb un contracte de sis me-
sos a jornada completa a través 
del programa EMERGE dirigit a 
persones desocupades. L’alcalde 
Antonio Ropero s’ha reunit amb 
els nous treballadors Antonio 
Manuel Bernad, Carina Concep-
ción de Cates, Juan Jose Costa, 
Raquel Torres i Vicente Iranzo 
per a informar-los dels objectius 
plantejats i d’algunes de les zo-

nes del municipi on desenvolu-
paran la seua tasca, després de 
rebre la formació teoricopràcti-
ca a càrrec de Tragsa.

Pel primer edil de la corpora-
ció municipal, la incorporació 
dels cinc peons forestals és im-
portant per al municipi, “per-
què faran diversos treballs de 
neteja, poda i condicionament 
del nostre entorn natural per 
a protegir-lo, tindre’l en bones 
condicions i previndre incendis 
forestals”.

Acondicionan el camino Cordel de la Garrofera
L’Ajuntament d’Olocau con-

tinua amb la millora de les in-
fraestructures i comunicació a 
través de les vies de circulació 
del municipi de la Calderona. 
Després d’una gestió conjunta 
duta a terme amb el consistori 

de Marines, s’ha aconseguit per 
part de la Conselleria d’Agricul-
tura una subvenció de més de 
mig milió d’euros -500.608 eu-
ros- per a escometre les obres de 
recondicionament i millora del 
camí Cordell de la Garrofera. El 

tram discorre des de la carretera 
CV-25, a la zona Marines-Olo-
cau, fi ns a la unió amb la , 
a la zona d’Olocau, la qual cosa 
repercutirà en una millora de la 
circulació i seguretat dels usua-
ris.

Olocau rep el distintiu que l’acredita 
com a Municipi Turístic de la Comunitat 

La consellera d’Innovació, In-
dústria, Comerç i Turisme, Nu-
ria Montes, ha lliurat,  al Centre 
de Turisme (CdT) de València, 
els distintius que acrediten la 
condició de Municipi Turístic 
de la Comunitat Valenciana huit 
ajuntaments de la província de 
València, així com les plaques 
que reconeixen la distinció de 
Festa d’Interés Turístic Autonò-

mic a dues festes valencianes. Es 
tracta de reconeixements ator-
gats per Turisme Comunitat Va-
lenciana, a través de la Direcció 
General de Turisme, i que s’han 
obtingut en els últims mesos. En 
concret, han recollit el guardó 
de ‘Municipi Turístic’ els ajunta-
ments de Bocairent, Xàtiva, Ca-
net , Ontinyent, Enguera, Ade-
muz, Olocau i Ayora.
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D IM E C RE S  8  I 1 5  D E  N O V E M B RE
A l e s  1 7  h o r e s .  ‘ M a n o s  q u e  b o r d a n ,  
M u j e r e s  q u e  u n e n ’ ’ .  S a l a  C o w o r k i n g  
( a n t i g a  l l a r  j u b i l a t s ) .  E s  b r o d a r a n  
d i f e r e n t s  p a n c a r t e s ,  p e r  l a m e m o r i a ,  
p e r l a  j u s t í c i a ,  c o n t r a  l a  v i o l e n c i a  d e  
g e n e r e .  

D LV E N D RE S  1 0  D E  N O V E M B RE
1 8  h o r e s .   C l u b  d e  l e c t u r a .  
L’ e s c r i p t o r a  d e  B o r r i a n a ,  B i b i a n a  
C o l l a d o  C a b r e r a  e n s  v i s i t a r a  p e r a  

p r e s e n t a r  e l  s e u  l l i b r e  ‘ Y e g u a s  
E x h a u s t a s ’ .  B i b l i o t e c a  M u n i c i p a l  
d ’ O l o c a u .  

D IS S AB T E  1 8  D E  N O V E M B RE
1 9 : 3 0  h o r e s .  Ac t u a c i ó  d e  l ’ Ag r u p a c i ó  
V o c a l  D i s s o n a n t s ,  ( v i n t  v e u s )  a m b  
l a  r e p r e s e n t a c i ó  m u s i c a l  ‘ E n  V e u  d e  
l o t e s ’ ’ .  C a s a  d e  l a  C u l t u r a .

D IS S AB T E  2 5  D E  N O V E M B RE
1 2 : 3 0  h o r e s .  La  b a t u k a d a  Al í - M a i m ó  
d ’ O l o c a u ,  e n s  a c o m p a n y a r a  m e n t r e  
e s  p e n j a  a l  b a l c ó  d e  l ’ Aj u n t a m e n t ,  
a l g u n e s  d e  l e s  p a n c a r t e s  
c o n f e c c i o n a d e s  e n  e l  t a l l e r  ‘ M a n s  
q u e  B r o d e n ’ ’ .  P l a ç a  M a y o r .
1 9 : 3 0  h o r e s .  Ac t e  In s t i t u c i o n a l ,  a m b  
l a  l e c t u r a  d e l  M a n i f e s t  In s t i t u c i o n a l  
i  l a  c o l - l a b o r a c i ó  d e  l ’ As s o c i a c i ó  

M e s t r e s s e s  d e  c a s a  d ’ O l o c a u .  A 
c o n t i n u a c i ó ,  l ’ a c t u a c i ó  d e  P a t r i c i a  
S a r n o s a ,  c o m i c a ,  e s c r i p t o r a ,  
a c t r i u  i  c o m u n i c a d o r a  f e m i n i s t a ,  
e n s  p r e s e n t a r a  e l  s e u  e s p e c t a c l e  
‘ D e s a p a r e zc a  Aq u í ’ .  S a l a  d ’ a c t e s  
d ’ O l o c a u .

D IJ O U S  3 0  D E  N O V E M B RE
1 8 : 3 0  h o r e s .  T a l l e r  -  V i d e o f o r ú m .  
Le o n o r  G o i c o c h e a ,  a g e n t  d ’ i g u a l t a t  
i  c o e d u c a d o r a ,  i m p a r t i r a  e l  t a l l e r ,  
‘ C o r r e s p o n s a b i l i t a t ,  e l  v e i e m  c i a r ’ ;  
a m b  l a  f i n a l i t a t  d e  s e n s i b i l i t za r  s o b r e  
l a  i m p o r t a n c i a  d e  r e s p o n s a b i l i t za r  
d ’ u n a  f o r m a  c o n j u n t a  i  e q u i l i b r a d a  
e n  l e s  f a e n e s  d e  c a s a  i  l a  c u r a  e n  
l ’ a m b i t  f a m i l i a r / d o m e s t i c .  A t r a v é s  
d ’ e i n e s  a u d i o v i s u a l s  e s  c o n d u i r a  a l  
d e b a t  i  a  l a  r e f l e x i ó .  S a l a  d ’ a c t e s .
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Actos de bienvenida a los nuevos bebés nacidos en Nàquera

Piden que se congelen 10  millones 
de euros para el nuevo instituto
La plataf orma ‘ I nstitut A ra’ reivindica un centro de Secundaria 
para los alumnos de N à q uera y  Serra q ue se tienen q ue desplaz ar
N À Q U E RA
REDACCIÓ | El próximo pleno 
municipal debatirá una moción 
presentada por los grupos mu-
nicipales de UPDN y del PSOE 
para que se reserve buena parte 
del remanente de tesorería que 
se quedó en caja a fi nales de la 
pasada legislatura y que ascien-
de a 14 millones de euros a la 
compra y urbanización de los 
solares previstos en el desarrollo 
de la zona dotacional educativa 
y deportiva. En concreto, plan-
tean que se destine una partida 
de 10 millones de euros para la 

compra de los terrenos del futu-
ro polideportivo y del instituto.
Nàquera no cuenta con ningún 
centro de secundaria y bachille-
rato, por lo que los alumnos se 
ven obligados a desplazarse al 
IES Les Alfàbegues de Bétera, 
desbordado con 1.200 alumnos 
repartidos en barracones y en 
aularios fuera del centro cedidos 
por el Ayuntamiento y a la espe-
ra de una ampliación que lleva 
años demorándose.
Las familias con hijos en edad 
escolar se han organizado en la 
Plataforma Institut Ara, que ha 

ido recabando el apoyo de todas 
las entidades del municipio y de 
pueblos vecinos como el de Se-
rra, que se encuentra en la mis-
ma situación.
Desde la plataforma subrayan 
que en la provincia de Valencia 
hay al menos una treintena de  
localidades con menos pobla-
ción que Nàquera y Serra juntas 
que cuentan con un Instituto de 
Educación Secundaria, Bachille-
rato y Formación Profesional. 
Incluso dentro de la comarca 
como es el caso de San Antonio 
de Benagéber.

El Ayuntamiento de Nàquera continúa con los actos de bienvenida a los nuevos naqueranos. Las fami-
lias con hijos recién nacidos empadronas en la localidad acuden al consistorio donde son recibidas por 
el alcalde o por el concejal de Familia y Vida y son obsequiados con un pequeño obsequio con productos 
para el cuidado de los bebés en nombre del equipo de gobierno y de toda la población de Náquera. 

V IE RN E S  1 7  D E  N O V IE M B RE
1 8  h o r a s .  P LÀ S T IC  O b r a  d e  
G u a d a l u p e  S á e z.   T e a t r o  p a r a  
p ú b l i c o  f a m i l i a r   U n a  p r o d u c c i ó n  
d e l  T e a t r o  E s c a l a n t e  d e  l a  
D i p u t a c i ó n  d e  V a l è n c i a  d e n t r o  
d e l  p r o g r a m a  L’ E s c a l a n t e  e n  G i r a  
2 0 2 3 .    E n  e l  s a l ó n  d e  a c t o s  d e l  

Ay u n t a m i e n t o  h a s t a  c o m p l e t a r  
a f o r o .  O r g a n i za  c o n c e j a l í a  d e  
c u l t u r a  y  D i p u t a c i ó n  d e  V a l e n c i a .

D O M IN G O  1 9  D E  N O V IE M B RE
O b r a  d e  t e a t r o  d e  S a i n e t  V a l e n c i à  
a  c a r g o  d e l   “G r u p  M u n i c i p a l  d e  
T e a t r e  S e r r a ”.  Re p r e s e n t a c i ó n  

e n  b e n e f i c i o  d e  l a  As o c i a c i ó n  
c o n t r a  e l  C á n c e r .  D o n a t i v o  3  € .

V IE RN E S  2 4  D E  N O V IE M B RE
2 2  h o r a s .  C o n c i e r t o  a  c a r g o  
d e  l a  S o c i e d a d  M u s i c a l  S a n t a  
C e c i l i a  d e  N à q u e r a .  E n  e l  S a l ó n  
d e  a c t o s  d e l  Ay u n t a m i e n t o .

S Á B AD O  2 5  D E  N O V IE M B RE
1 7 : 3 0  h o r a s .  D í a  d e  l a  In f a n c i a .  
C o n c i e r t o  d e  N a n e t s  b a n d  r o c k  
y  t a l l e r e s  d e  p l a n t a s  n a t u r a l e s  
y  j u e g o s  g i g a n t e s .  E n  l a  P l a za  
d e l  Ay u n t a m i e n t o .  O r g a n i za  
c o n c e j a l í a  d e  e d u c a c i ó n  d e l  
Ay u n t a m i e n t o  d e  N à q u e r a .
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N À Q U E RA

El almuerz o de ‘ A mos redó’, entre los 
cinco finalistas que optan a los Cacau d’Or

El establecimiento de Nàquera 
‘A Mos Redó’ se ha situado entre 
los cinco fi nalistas a mejor al-
muerzo valenciano junto a ‘Cas-
salla’ i ‘Ca Rakel’ de València; 
‘De Dalt de Pla’ de Corrals; y ‘K 
Mariola’ de Barx. Los responsa-
bles del local de Camp de Túria 
han apostado por un bocadillo 
elaborado con pan meiga recién 
horneado,  fi gatells caseros de 
sobrasada, cebolla pochada, sal-
sa casera de queso valenciano 
de catí, beicon caramelizado en 
miel de romero y huevo frito. 

Una almuerzo que estuvo pre-
sente en Valencia en el festival 

gastronómico ‘Som Esmorza-
dors’ para entregar los Premios 
Cacau d’Or 2023, galardones en 
los que se eligen los bares con los 
mejores almuerzos de la Comu-
nitat Valenciana. Los asistentes 
pudieron degustar las recetas de 
los participantes en el concurso 
y votar su almuerzo preferido, 
que ha sido el de ‘K Mariola’. 

l ganador de la fi nal de Som 
Esmorzadors’ seleccionado por 
un jurado profesional se anun-
ciará en los Premios Cacau d’Or 
el próximo 24 de noviembre en 
el Salón de Cristal del Ayunta-
miento de Valencia.

LLÍRIA

Le estafan 11.0 0 0  euros al convencerle por 
teléfono para invertir en criptomonedas

La Guardia Civil ha recupe-
rado 11.250 euros de los 11.700 
que habían sido sustraídos de la 
cuenta bancaria de un vecino de 
avanzada edad de Llíria, estafa-
do al ser convencido por teléfo-
no para que invirtiera en cripto-
monedas. La operación ‘Arrere’ 
comenzó  tras la interposición 
de una denuncia que afi rmaba 
que desconocidos le contactaron 
telefónicamente para invertir en 
criptomonedas.

Los autores antes habían obte-
nido información del ciudadano, 
que en el pasado había tenido 
problemas con la Agencia Tri-
butaria. Se valieron tanto de ese 
dato como de la avanzada edad 
del perjudicado, consiguiendo 

convencerlo para realizar las in-
versiones. Le instaron a instalar 
en su dispositivo un software 
que permite el manejo de su dis-
positivo por control remoto, con 
lo que los autores consiguieron 
el control total de las cuentas 
bancarias de su víctima.

Como consecuencia de dicha 
operación policial se procedió 
a la investigación en la ciudad 
de Madrid de un hombre de 
30 años procedente de Guinea 
Ecuatorial con nacionalidad es-
pañola por un supuesto delito de 
estafa bancaria.

Las diligencias han sido entre-
gadas en el Juzgado de Primera 
Instancia e Instrucción número 
4 de Llíria.
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C AM P  D E  T Ú RIA

La Mancomunitat y EBCONNECTA celebran 
el foro sobre comercio local sostenible

El departamento de Promo-
ción Económica y Empleo de la 
Mancomunitat Camp de Túria 
junto con la Asociación para la 
Economía del Bien Común (EB-
CONNECTA) han celebrado en 
l’Eliana la segunda edición del 
Foro sobre Comercio Local Sos-
tenible que contó con la partici-
pación de asociaciones de la co-
marca y ponentes especializados 
en economía sostenible.  

Entre estos profesionales, se 
contó con la presencia de Tomás 
González, director de la Cátedra 
de Empresa y Humanismo de la 
Universitat de Valencia, Sandri-
ne Gil, directora de la Cámara de 
Comercio Franco-Española Va-
lenciana y fundadora de la Plata-
forma ConnectClean, y Jose Luis 
Muñóz, Senior Advisor de IVEI 
(InnovationTechnologyTrans-
formation). A la sesión también 
acudieron representantes de 
los ayuntamientos, empresas y 
comercios del Camp de Túria, 

quienes tuvieron la oportunidad 
de tratar, directamente con los 
conferenciantes, sobre temas de 
interés para la sostenibilidad de 
la comarca. 

La sesión comenzó con la 
bienvenida por parte de la presi-
denta de la Mancomunitat Camp 
de Túria, Amparo Navarro y de 
Antonio Moya, director de Ser-
vicio a la Dirección General de 
Economia, quienes destacaron 
la importancia del comercio lo-
cal para la ciudadanía. A su vez, 
fue presentada por la directora 
del departamento de Promoción 
Económica del ente supramu-
nicipal, Chelo Herráez y Julio 
Tárrega, presidente de EBCON-
NECTA. 

En el acto se estrenó la campa-
ña audiovisual ‘Fes clic i compra 
ací”, destinada a promocionar 
los valores del comercio local, 
presentada por la concejala de 
Promoción Económica de l’Elia-
na, Marta Andrés.

La Mancomunitat constituye el Nodo 
para impulsar proyectos de innovación 
El departamento de Promoción Económica y  Empleo ha realiz ado 
la segunda reunión del N odo para la T ransf erencia de I nnovación
C AM P  D E  T Ú RIA
REDACCIÓ | El departamen-
to de Promoción Económica y 
Empleo ha realizado la segunda 
reunión del Nodo para la Trans-
ferencia de Innovación en la co-
marca Camp de Túria, donde se 
han puesto en marcha los objeti-
vos que se plantearon en la cons-
titución de este Nodo, como son 
identifi car e impulsar proyectos 
I+D+I en la comarca y fortalecer 
el ecosistema de innovación.

La Conselleria de Innovación, 
Industria, Comercio y Turismo 
ha impulsado este Nodo a través 
del Programa II de apoyo a pro-
yectos piloto de innovación en el 
municipio.

Este Nodo está compuesto por 
la directora del departamen-
to de Promoción Económica y 
Empleo y el personal técnico 
responsable de las áreas que 
abarca dicho departamento: In-
novación, Proyectos Europeos, 
Desarrollo Local, Prospección 
de Empresa y Comunicación. A 
su vez, sus acciones están aseso-
radas y coordinadas junto con el 
Comité Estratégico para la Inno-
vación, un grupo especializado 
conformado por expertos en la 
materia.

La sesión comenzó con la 
puesta en común de la presen-
cia de la Mancomunitat Camp 
de Túria en jornadas y eventos 
como la Digital Summit y la 
MobilityInnovation VLC 2023. 

demás, se ha planifi cado la 
asistencia de las personas in-
tegrantes del Nodo a la Redit 
Summit 2023, que se celebrará 
el próximo 16 de noviembre, y 
a la tercera Edición Internacio-
nal de Sostenibilidad en Ciuda-
des y Turismo e Innovación 5.0, 
que tendrá lugar los días 9 y 10 
de noviembre. En este caso, la 

Mancomunitat asistirá a dichos 
eventos con el fi n de consolidar 
nuevas colaboraciones, conocer 
nuevos proyectos, fortalecer el 
sistema valenciano de innova-
ción y potenciar la comarca del 
Camp de Túria como territorio 
innovador. 

La reunión concluyó con la 
presentación del documento 
de Plan de Acciones dirigido al 
equipo técnico del Nodo, el cual 
recoge las principales líneas es-
tratégicas y los mecanismos de 
control y seguimiento para su 
posterior implementación.

El Pacte Camp de Túria, en el D ebate de Políticas de Ocupación
El Pacte Camp de Túria ha participado de la mano del personal técnico de la Mancomunidad Camp de 

úria en la jornada de ebate de ol ticas de cupación en el erritorio: e  e iones ntorno el rogra-
ma Avalem Territori-Labora. El acontecimiento fue patrocinado por Labora-GVA y organizado por la 
Universitat de València, la Universidad de Alicante y la Universitat Jaume I de Castelló.

Reu n ió n  del Nodo para la T ran sf eren cia de In n ov ació n .
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B É T E RA

Reclamen a València les ceràmiques robades 
de l’església de la Puríssima en la guerra

L’Ajuntament de Bétera ha re-
clamat la devolució dels panells 
ceràmics de l’església de la Pú-
risima Concepció que van des-
aparéixer del temple durant la 
Guerra Civil i que s’exhibeixen a 
l’Ajuntament de València i en el 
Museu Benlliure. Després de 87 
anys i anys d’investigació s’han 
localitzat varies d’eixes peces 
decoratives en edifi cis munici-
pals de la capital. 

Els panells han patit modi-
fi cacions el que ha difi cultat la 
seua identifi cació, encara que 
diversos estudis basats en una 
comparativa fotogr fi ca d’ins-
tantànies anteriors a la guerra 
amb fotografi es actuals han per-

més identifi car-los “irrefutable-
ment , e pliquen des del entre 
d’Estudis Locals de Bétera. 

L’últim ple municipal ha apro-
vat per unanimitat una moció 
en la qual l’Ajuntament de Bé-
tera sol·licita al de València un 
reconeixement de la vertadera 
procedència dels taulells i el seu 
retorn a Bétera perquè lluïsquen 
de nou en el seu lloc original. 

Cinc dels quadres ceràmics 
llueixen en les parets dels re-
plans de l’escala d’Arquebisbe 
Mayoral del consistori valencià 
i als jardins de la casa-museu 
Benlliure es troben les altres 
dues peces que van ser robades 
durant la Guerra Civil.
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El alcalde popular de D omeñ o 
preside del Consorcio de residuos

Eliz abeth  Ventura rep la banda de Fallera Major de Llíria
Elizabeth Ventura Deval ha rebut la banda de Fallera Major de Llíria 2024 de mans de l’alcalde Joanma 
Miguel en l’acte d’exaltació celebrat en el teatre de la Banda Primitiva. El president de Junta Local Fa-
llera, art n art nez, ha entregat este distintiu a les components de la ort d’ onor: Natalia iménez, 

ar a artins, Silvia rla,  olores omero,i les iquetes ilar ras, ega astillo i icha errer.

C AM P  D E  T Ú RIA
P .  G U Z M Á N | El PP ha recu-
perado la presidencia del Con-
sorcio Valencia Interior (CVI) 
después de una etapa de ocho 
a os en manos del S , aun-
que se mantiene en la comarca 
de Camp de Túria. El alcalde po-
pular de ome o, aco ómez, 
sustituye en el cargo al alcalde 
socialista de iba-roja, obert 

aga, que tomó el testigo del 
e alcalde de l ria, anolo i-
vera.

La candidatura de Gómez ha 
sido la única que se ha presenta-
do a la presidencia de la entidad 
de gestión de residuos, aunque 
los populares, con mayor a en el 
Consorcio Valencia Interior tras 
los resultados de las elecciones 
municipales del , no desve-
laron hasta la asamblea celebra-
da el pasado 6 de noviembre el 
nombre del virtual presidente.

Tras la constitución de la 
asamblea en la planta del Con-
sorcio en l ria, el alcalde de 
Domeño presentó su candida-
tura que obtuvo el apoyo de los 
representantes del , mientras 
que los alcaldes y concejales 
del S  - enissanó, arines, 
Serra, estalgar- y  - heste- 

votaron en contra y los de Com-
promís -Llíria y Casinos- y la 
alcaldesa de N de origuilla 
optaron por la abstención.

espués de jurar el cargo, ó-
mez e presó su “satisfacción  
por la confi anza depositada en 
él para presidir la entidad que 
gestiona los residuos de 61 mu-
nicipios de municipios de las 
cinco comarcas del interior de 
la provincia de alencia: amp 
de úria, la Serran a, la oya de 

u ol- hiva, la lana tiel- e-
quena y el incón de demuz. 
con el apoyo de la Diputación y 
la Generalitat.

El persidente se comprome-
tió a “trabajar todo lo que pue-
da para concienciar para que la 
gente recicle  y a “intentar reba-
jar la factura que pagan los veci-
nos por el servicio”.

Las cuatro vicepresidencias 
han recaído en la alcaldesa de 

ugarra, eresa ervera  el al-
calde de os guas, ntonio 

az  el alcalde de amporro-
bles, austino ozuelo  y el al-
calde de astielfabib, duardo 
Aguilar. 

La junta de gobierno estará 
integrada también únicamente 
por representantes del : dos 

de la eneralitat, uno de la i-
putación de Valencia y los conce-
jales de alles, N quera y Sot de 

hera, icente arberá,  icente 
stellés y afael ópez, y los al-

caldes de átova, esús Salme-
rón  enta del oro, rancisco 

ópez  lborache, esús igón  
y illares, osé icardo érez.

Esta propuesta monocromáti-
ca fue criticada abiertamente en 
la asamblea por parte de Com-
prom s y del S , ya que deja 
fuera al resto de fuerzas políti-
cas con representación: S , 

omprom s, iudadanos, N 
y , que votaron en contra.

El concejal del Ayuntamiento 
de l ria, aco arc a, de om-
prom s, intervino en ese punto 
para reclamar que se revisara la 
propuesta con el fi n de dar cabi-
da al resto de formaciones polí-
ticas, a lo que el nuevo presiden-
te respondió que “esto no es una 
revancha a lo que ocurrido hace 
ocho a os , pero lo dejó abierto 
a que se pueda modifi car en un 
futuro. n esta l nea, la alcalde-
sa socialista de arines, ola 

elda, criticó el “desprecio  al 
resto de partidos y lamentó que 
el  “haya cerrado la puerta al 
diálogo y al consenso”.

Las cuatro vicepresidencias y  la j unta de gobierno del ente 
estará n integradas ú nicamente por respresentantes del PP



LLÍRIA
+ ESPORT+ ESPORT Torna el Trail de Llíria amb una 

prova reina 21K i una curta d’11

GIMNÀSTICA RÍTMICA

LA CARRERA ORGANITZADA PEL CLUB ATLETISME EDETA EIXIRÀ 
DES DE LA PLAÇA MAJOR AMB MÉS DE 300 PARTICIPANTS
REDACCIÓ | El diumenge, 19 
de novembre la capital de Camp 
de Túria acollirà la cinquena 
edició del Trail de Llíria organit-
zat pel Club Atletisme Edeta. 
La carrera eixirà a les 9 del matí 
des de la Plaça Major, on estarà 
situada també la línia de meta, 
i tindrà dos trajectes. La prova 
reina es disputarà sobre un cir-
ciut de muntanya de 21,7 quilò-
metres mentre que s’ha establit 
un trail més curt sobre una dis-
tància d’11,3 quilòmetres. 

Els organitzadors esperen que 
aquesta cinquena edició del trail 
congregue més de 300 corredors 
- entre les dues proves que dis-
correran per zona de muntanya 
del terme municipal. El recorre-
gut des del centre del municipi 
passarà per l’Església de la San-
gre, San Miguel, Santa Bàrbara, 
la Buitrera i la zona de bosc del 
Coto de Izquierdo.

A més del vessant esportiu, la 
prova té altres atractius per als 
participants. L’organització ha 
preparat una borsa del corredor 
per a tots els que s’inscriguen en 
la carrera  i se celebraran sorte-
jos entre els participants, a més 
dels premis i trofeus als guanya-
dors de les diferents modalitats i 
regals als corredors locals.

A causa de la celebració 
d’aquesta competició esportiva, 
la Plaça Major de Llíria estarà 
tallada al trànsit i estarà prohibit 
l’estacionament de vehicles en-
tre les set del matí i les 14 hores. 
A més, es produiran restriccions 
puntuals a la circulació durant el 
pas de la prova en alguns carrers 
del nucli urbà.

 L a represen tan t del Clu b  
G imn à stica Rí tmica L lí -
ria Amelie M isin o s’ h a 
proclamat su b campion a 
prov in cial despré s de f er 
u n  q u asi perf ecte ex erci-
ci de pilota.  L a gimn asta 
j ú n ior su ma aix í  u n a me-
dalla de plata al seu  pal-
maré s.  

El Clu b  K arate Edeta L lí ria h a celeb rat la presen tació  dels dif eren ts gru ps per a aq u es-
ta n ov a temporada.  Des del clu b  edetà  h an  destacat q u e cada v egada só n  mé s els mé s 
memb res q u e in tegren  aq u esta gran  f amí lia.  U n  dels seu s memb res mé s j ov es i Ian ,  é s 
el k aratek a mé s x icotet del clu b  amb  tan  sols 2 an y s i mig.

RUN CÀNCERKARATE

/ 29INFOESPORTS
actualitat poliesportivaNOVEMBRE 2023

El j u gador sen egalé s 
H adj i Ngom s’ h a in cor-
porat al B à sq u et L lí ria 
per a aq u esta temporada.  
Es tracta d’ u n  ala- piv ot 
de 2, 0 7  metres amb  ex -
periè n cia a la categoria 
en  el B ask on ia i U CAM  
M u rcia.  El H adj i h a sigu t 
in tern acion al su b 1 8  al 
seu  paí s i of erira q u alitat 
i cen tí metres,  aix í  com 
in ten sitat al P la de l’ Arc.  
Altre in tern acion al,  J or-
dan  K aspers s’ h a su mat 
tamb é  al proj ecte edetà .  
El j u gador dispu tarà  la 
tercera etapa al clu b  des-
pré s de les temporades 
20 1 8 - 20 1 9  i 20 20 - 20 21 .

BÀSQUET  HAPKIDO 

L ’ Aj u n tamen t  de L lí ria 
of erirà  el 1 6  de n ov em-
b re,  a les 1 8  h ores a Ca 
la V ila u n a recepció  als 
german s de L lí ria,  Ik er 
e Iv á n  Á lv arez  T ormo  
del H apk ido S aCH u n g,  
q u e h an  acon segu it me-
dalles en  el Campion at 
d’ Espan y a d’ H apk ido ce-
leb rat al P alau  d’ esports 
S an t P au  de S ev illa el 4  
de n ov emb re.  Ik er Á lv a-
rez  T ormo en  categoria 
trio in f an til es v a pen -
j ar la medalla d’ or amb  
els seu s compan y s de 
trio M arc M artí n ez  i F i-
del L ó pez .  Iv á n  Á lv arez  
T ormo en  parella cadet 
h a acon segu it el b ron z e 
amb  el seu  compan y  J au -
me V ilaplan a.  Ik er,   de 
8  an y s estu dia tercer de 
P rimà ria al col· legi  S an t 
M iq u el de L lí ria i Iv á n ,  
de 1 4  an y s,  é s alu mn e de 
l’ in stitu t Camp de T ú ria 
on  cu rsa tercer de Edu -
cació  S ecu n dà ria i tots 
dos só n  f allers de l’ Alpe-
lic de L lí ria.



RIBARROJA C.F.

30 / INFOESPORTS
actualitat poliesportiva NOVEMBRE 2023

NUEVO FICHAJE

+ ESPORT+ ESPORT

El ‘Frente Turia’ ya se deja oír 
en la nueva grada de animación 

PLENO DE LOS AMATEUR

EL CAPITÁN AITOR RECONOCE QUE LA AFICIÓN “HA ESTADO 
INCREÍBLE” Y CONFÍA EN QUE LLEAGARÁ LA VICTORIA EN CASA
REDACCIÓ | El Roberto Gil  
cuenta con una nueva grada de 
animación que ya se ha dejado 
oír en el último partido disputa-
do por el Ribarroja CF en casa el 
pasado 4 de noviembre. Los cán-
ticos de ánimo al equipo fueron 
constantes durante el encuentro 
que disputó el primer equipo 
ante el CF Nou Jove Castelló y 
en el que no pudo pasar del em-
pate (1-1).

Y es que el numeroso grupo 
de aficionados que conforman el 
nuevo ‘Frente Túria’ se ha mos-
trado incansable a la hora de 
animar a sus jugadores. Gracias 
a la presencia de estos aficiona-
dos, jóvenes del municipio, los 
jugadores se sienten más arro-
pados y los espectadores tam-
bién pueden participar de forma 
más activa animando desde las 
gradas del campo municipal. 

El capitán Aitor Sáez se mos-
tró convencido tras el partido  
que con el apoyo de la afición, 
con su nuevo grupo de anima-
ción que no paró de dedicarles 
cánticos, llegarán los triunfos 
en casa: “Llevamos una derrota, 
somos un equipo que junto a la 
Vall que menos ha perdido, nos 
está costando en casa pero con la 
afición, que ha estado incre ble, 
pronto llegará la victoria”.

El Rib arroj a CF  h a ref or-
z ado el primer eq u ipo,  
con  la in corporació n  de 
Á n gel B ab asasa P oco,  
de 22 añ os,  mediocen -
tro def en siv o con  mu ch a 
presen cia y  person ali-
dad.  P ese a su  j u v en tu d 
es u n  j u gador q u e y a h a 
protagon iz ado  u n  ascen -
so a tercera y  q u e atesora 
ex perien cia en  tercera y  
pref eren te.

L os eq u ipos amateu r del 
Rib arroj a CF  h an  h ech o 
plen o de v ictorias en  la 
ú ltima j orn ada de liga.  El 
primer eq u ipo logró  u n a 
emocion an te v ictoria a 
domicilio f ren te al M a-
n ises CF  por 3 - 4  con  dos 
goles de F ede,  u n o del ca-
pitá n  Aitor y  otro del j u -
gador del M an ises F ran -
cisco P en adé s en  propia 
pu erta.  El segu n do eq u i-
po su mó  u n a n u ev a v ic-
toria an te el  P atacon a 
por 0 - 2,  mien tras q u e el 
amateu r C tamb ié n  se 
h a impu esto al G odella 
por u n  apretado 4 - 3 .  En  
categorí a f emen in a,  el 
amateu r f emen in o logró  
arran car u n  pu n to en  su  
v isita al campo del S por-
tin g B en imaclet CF  con  
el  em ate final 

PASCUAL DOMINGO

P ascu al Domin go ‘ P ascu ’  
q u e empez ó  en  el Rib a-
rroj a CF  como j u gador 
y  posteriormen te como 
en tren ador y  q u e en  la 
actu alidad en tren a al 
Div isió n  de H on or del 
Alz ira está  n omin ado en  
los premios G ols media 
como mej or en tren ador.

L os respon sab les de Ex percasa Rib a- roj a,  u n o de los ‘ partn ers’  del Rib arroj a CF  h an  
v isitado las in stalacion es del estadio mu n icipal Rob erto G il don de h an  man ten ido u n  
en cu en tro con  el presiden te del clu b ,  J u an  An ton io T oledo,  q u e h a agradecido al gru po 
in mob iliario “ el apoy o in con dicion al mostrado desde el primer dí a”  con  la en tidad.  

PARTNERS



CAMP DE TÚRIA

LA PROVA SERÀ PUNTUABLE PER AL CAMPIONAT D’ESPANYA
REDACCIÓ |   Serra acollirà el 
16 i 17 de desembre 49 edició de 
la Pujada al Garbí, que enguany 
tindrà caràcter nacional en ser 
l’última prova puntuable de la 
temporada de la Copa d’Espan-
ya de Muntanya que convoca la 
Federació Espanyola d’Automo-
bilisme. També tancarà el Cam-
pionat de Muntanya de la Co-
munitat Valenciana, on se solen 
decidir tots els títols i categories 

de l’any. 
Des del 14 de novembre es-

tan obertes les inscripcions per 
a participar en la degana prova 
de muntanya de la Comunitat 
Valenciana.

El dissabte 16 de desembre 
tindran lloc les verificacions pr -
vies dels participants i l’exposi-
ció dels vehicles participants a 
Serra. 

El diumenge 17 de desembre 

tindrà lloc la competició en un 
recorregut de 6,6 quilòmetres, 
que es realitzarà en tres man-
gues, i que tindrà l’eixida a par-
tir de les 9 del matí al quilòmetre 
28,700 de la carretera CV-310, 
al municipi de Torres Torres, i 
acabarà al quilòmetre 1,700 de 
la carretera CV-3341, al muni-
cipi de Serra, amb un desnivell 
de 432 metres entre l’eixida i la 
meta.

La Pujada al Garbí escalfa motors 

+ ESPORT
AJUDES
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BÀSQUET

L ’ esportista de S an t An -
ton i de B en aix ev e,  Clau -
dia Con tell,  h a acon -
segu it amb  el V alè n cia 
B ask et la S u percopa 
d’ Espan y a de B à sq u et 
dav an t el Clu b  P erf u me-
rias Av in gu da en  u n a 
emocionantíssima final  
L a j u gadora de b à sq u et,  
q u e v a ser pregon era 
de les f estes en  h on or a 
S an t Roc i S an t Isidre del 
20 23 ,  é s campion a d’ Eu -
ro a  am  s anya  
Des de l’ Aj u n tamen t de 
S an t An ton i de B en aix e-
v e h an  traslladat l’ en -
h orab on a a l’ esportista 
pels è x its acon segu its i 
h a agraï t a Clau dia “ ser 
u n a de les millors repre-
sen tan ts del mu n icipi i 
portar pel mó n  el n om de 
S an t An ton i de B en aix e-
ve

L ’ Aj u n tamen t de Ri-
b a- roj a h a con sign at u n a 

artida de  eu-
ros a les en titats i asso-
ciacion s q u e f omen ten  
els programes esportiu s 
d’ in iciació ,  f omen t de la 
prà ctica i competició  es-

ortiva  es ases s en-
camin en ,  tamb é ,  a aq u e-
lles activ itats dedicades 
a l’ oci,  les in iciativ es re-
creatives i les d es lai  
Els criteris q u e es tin -
dran  en  compte se cen -
traran  en  l’ esport b ase,  
amb  aq u elles activ itats 
destin ades al f omen t del 
con eix emen t de l’ esport 
d’ u n a especialitat don a-
da,  des de les categories 
in eriors fins a les uve-
n ils,  in tegrat per espor-
tistes empadron ats a Ri-
b a- roj a des dels 4  als 1 8  
an y s,  amb  2 pu n ts per 
cada ran g d’ edat dels es-
portistes in tegran ts del 
clu b  du ran t la tempora-
da in closa en  el progra-
ma munici al

S’HI HA ALLARGAT LA PISTA 48 METRES I  
INSTAL· LAT UNA COBERTURA RETRÀCTIL  

REDACCIÓ |  El centenari trin-
quet de Riba-roja ha reobert 
les seues portes el mes d’octu-
bre passat després de 15 mesos 
d’obres amb la finalitat d’adap-
tar les instal·lacions a la nor-
mativa. Això ha obligat a allar-
gar-ne la pista de 40 a 48 metres 
poder jugar partits i tornejos 
oficials.  més, s’hi ha instal lat 
una coberta retràctil que permet 
jugar a l’aire lliure o amb sos-
tre. ’edifici consta d’una planta 
baixa amb l’accés, la cafeteria i 
els lavabos, mentre que a la pla-
ta primera hi ha dos vestuaris i 
a la segona altura hi ha una sala 
multiusos, un despatx i un bany. 

Sota la coberta es troben les sa-
les d’instal·lacions.

L’alcalde,Robert Raga, des-
taca la titularitat municipal 
del trinquet. “Tenim un gran 
club i una gran afició, sobretot 
en Escala i Corda i Galotxa. És 
un  trinquet històric  que es va 
comprar en els anys 80 i a través 
d’una subvenció de la Generali-
tat hem finan at .  euros, 
la resta han estat fons munici-
pals, de gairebé un milió”, as-
senyala Raga. Destaca a més la 
coberta que s’hi posarà o se’n re-
tirarà segons necessitats i a més 
“és accessible per a la gent major 
o amb mobilitat reduïda”.

El rehabilitat trinquet El 
Rullo reobre les portes

MOTOCICLISME

J u lio M oren o,  v eí  de 
V ilamarx an t,  h a acon -
segu it el su b campion at 
d’ Espan y a en  la catego-
ria de M oto5 despré s 
d’ u n a b rillan t tempora-
da am  nom s  anys  
Despré s de l’ ú ltima ca-
rrera de l’ an y  dispu tada 
a Cartagen a en  la q u al v a 
acon segu ir dos segon s 
llocs,  J u lio M oren o es v a 
adj u dicar el su b campio-
nat nacional confirmant 
q u e té  al dav an t u n  gran  
utur
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